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INVESTICE MĚSTA BLATNÁ V ROCE 2024 A PLÁN NA ROK 2025
V roce 2024 proběhla 
ve městě řada investic, 
se kterými bych vás rád 
seznámil a s plány měs-
ta na rok 2025. Jedná 
se o řadu akcí,  které 
mohly uniknout Vaší 

pozornosti.
Jedná se zejména o největší investici 

v historii města za 166,5 mil Kč bez DPH, a to 
rekonstrukci a modernizaci čistírny odpadních 
vod. Tato investice byla rozdělena do dvou 
let. V roce 2023 bylo proinvestováno asi 40 
mil Kč a v roce 2024 byla stavba dokončena. 
Nová čistírna odpadních vod je nutná pro 
zachování čistoty životního prostředí a pro 
umožnění dalšího rozvoje města. Dále v roce 
2024 proběhla výstavba nového přestupního 
terminálu autobusů v ulici Boženy Němcové 
a Palackého. Tato stavba byla postavena 
za přispění dotace z EU z programu IROP. 
Celkový náklad na stavbu byl přibližně 23 mil 
Kč z čehož dotace činila  více než 18 mil Kč. 

Dalšími stavbami v uplynulém roce byly 
dopravní stavby, a to dokončení ulic Lipová 
a Za Malým vrchem, rekonstrukce ulice 
Vrbenská a část ulice V Jezárkách.  Velkou 
investicí byla stavba první části inženýr-
ských sítí a komunikace v lokalitě Sahara. 
Zde vznikly nové stavební parcely, které 
bude Město Blatná v první polovině tohoto 
roku prodávat. Druhá část bude dokončena 
v letošním roce. K této lokalitě byl také vy-
budován nový chodník podél Hajanské ulice. 
Byla zahájena stavba fotovoltaické elektrárny 
na objektu plovárny a MŠ Vrchlického, bylo 
postaveno nové hřiště pro děti v Základní 
škole JAK, bylo provedeno zcela nové proti-
požární zabezpečení v Domě pro seniory, čímž 
se jednak výrazně zvýšila bezpečnost klientů 
a jednak náš Domov pro seniory splňuje veš-
keré současné požadavky na požární ochranu 
dle platné legislativy. Dále byla zahájena 
rekonstrukce bytového domu v ulici Písecká, 
kde vzniknou čtyři byty v podkroví domu. 
Tato stavba bude dokončena v tomto roce. 
Dále proběhla řada dalších drobnějších staveb 
jako jsou nové chodníky, opravy vodovodního 
řadu (například Kalinovo náměstí směrem 
ke kuželně a další), byly prováděny i opravy 
na našem bytovém fondu. 

Akce, která nebyla zahájena oproti roz-
počtu na rok 2004 je zejména rekonstrukce 
ulice Fügnerova, z důvodu zastavení investic 
fi rmou EG.D. V letošním roce je již vysoutě-
žena fi rma na rekonstrukci plynového řadu, 
a proto počítáme se zahájením prací v tomto 
roce a s dokončením úpravy povrchů v roce 
2026. Město Blatná provede zároveň s prace-
mi EG.D výměnu vodovodního řadu a opravu 
kanalizace, a to zejména šachet.

Dále bude v letošním roce 2025 zahájena 
výstavba nového víceúčelového objektu 
u plovárny místo skladů, které jsou v ha-
varijním stavu. Na jaře proběhne demolice 
stávajících objektů a bude následovat výstav-
ba nových dvou objektů. Dle schváleného 
rozpočtu zde vzniknou ordinace pro zubní 
lékaře, prostor pro dětskou skupinu, služební 
byty pro lékaře a správce objektu a v části tu-
ristická ubytovna. Po jejím dokončení budou 
v č.p. 30 v ulici Boženy Němcové na místo 
ubytovny zřízeny další byty. Jak jsem již uvedl 
výše, budou dokončeny byty v ulici Písecká 
i FVE na plovárně a MŠ Vrchlického. Dále 
bude dokončeno zasíťování parcel v lokalitě 
Sahara. Dalšími investicemi jsou: úprava bý-
valého autobusového nádraží v ulici Nádražní, 
vybudování sportovního hřiště ve dvoře ZŠ 
TGM, a rekonstrukce dětského hřiště u ško-
ly, výměna veřejného osvětlení ve městě 
i osadách, vodovod v Čekanicích, radonové 
opatření v ZUŠ Blatná, rekonstrukce hřiště 
Nad Lomnicí, a také první etapa výměny top-
ných kanálů na kotelně Čechova, čímž dojde 
k omezení ztrát při dodávce tepla.  

Dalšími investicemi jsou podíly na in-
vesticích ŘSD, a to okružní křižovatky I/20 
Vrbenská a úpravy I/20 u rybníku Sladovna. 
Tyto akce budou, dle sdělení ŘSD, v letošním 
roce zahájeny a také dokončeny. Doufáme, že 
se tyto akce opravdu, po mnoha odkladech, 
povedou dokončit. 

Další stavbou, která začne v tomto roce, 
je dlouho plánovaný obchvat města II/173 
1. etapa. Tato stavba je plně financována 
Jihočeským krajem. Její dokončení nám jako 
městu umožní odklonit nákladní dopravu ze 
sídliště u mateřské školky Šilhova a z ulice 
Fügnerova. Dokončení se počítá v roce 2027. 
V současnosti je provedena studie proveditel-

nosti na 2. etapu, která by navázala na silnici 
do Bělčic a Březnice. 

Dalšími akcemi jsou opravy a rekonstruk-
ce. Vedle řady menších staveb je to především 
první část opravy vodojemu Dubina v Dob-
šicích, oprava stavidel Na Slupí u zámku, 
která jsou součástí protipovodňových opatření 
města, oprava povrchu ulice V Jezárkách 
k mostu z ulice Fügnerova, oprava komu-
nikace ke Špýcharu, chodník podél silnice 
na Skaličany a řada dalších oprav cest, chod-
níků a inženýrských sítí ve městě i osadách. 

V letošním roce bude probíhat projektová 
příprava stavby multifunkční sportovní haly 
tak, aby bylo možné v průběhu roku 2026 
zahájit výstavbu a řada dalších projekčních 
a přípravných prací pro další opravy a inves-
tice do příštích let.   

Celková výše investic a oprav je v letoš-
ním roce naplánována na téměř 150 mil Kč. 
Proto je i celkový rozpočet města plánovaný 
se schodkem 34 mil Kč. Neznamená to však, 
že se město bude zadlužovat. Na schodek 
jsou použity prostředky z přebytků rozpočtů 
z minulých let. 

Začátkem letošního roku proběhne pre-
zentace prací studentů ČVUT Fakulty ar-
chitektury v Komunitním centru, která řeší 
možné varianty prostorového řešení sporto-
višť, domova pro seniory a radnice s důrazem 
na řešení multifunkční haly. Tyto studie budou 
inspirací pro zadání projektové dokumentace 
vlastní stavby sportovní haly. O přesném 
termínu prezentace Vás budeme informovat. 

Velkou radost mi v loňském roce udělalo 
zřízení autobusové linky do Prahy. Po mnoha 
letech se toto podařilo a věřím, že bude občany 
Blatné a okolí hojně využívána jak ve všední 
dny, tak o víkendu. 

Závěrem bych moc rád poděkoval za tr-
pělivost všem, neboť bude v tomto roce opět 
probíhat řada dopravních omezení v souvis-
losti s výše uvedenými stavbami, a chtěl bych 
ujistit, že se všichni zainteresovaní budou 
snažit, aby omezení byla co nejmenší a v co 
nejkratší možné době. 

Ještě jednou přeji všem mnoho štěstí, 
zdraví, pohody a lásky v tomto roce. 

Ing. Robert Flandera , starosta města
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DEN JASNÝ PAVLA SVATÉHO ZNAME-
NÁ HOJNOST DOBRÉHO (25. 1.)

Nový rok se jako každoročně rozběhl 
rychlým tempem, polovina ledna již je nená-
vratně pryč. Teprve nyní se zamýšlíme, jak 
budeme v letošním roce pokračovat v naší 
činnosti. Je to až neuvěřitelné, v létě roku 
1999 jsme poprvé na zámku otevřeli naši 
prodejnu s českým uměleckým řemeslem 
a 2. 2. roku 2002 jsme se s naší činností před-
stavili blatenským občanům v informačním 
centru. Asi by nás tenkrát jen stěží napadlo, 
že tyto aktivity vydrží tolik let.

Čtvrt století. To už je nějaká doba. Prav-
da, podmínky a možnosti trvání v Blatné 
jsou po celou dobu specifi cké, neobvyklé, 
ale přesto… Doba se však hodně změnila. 
České umělecké řemeslo i s tradicemi vytrvá, 
nezemře, ale časem se stává jiným. V očích 
nové generace je nový pohled. Ubývá mnoho 
řemeslníků, zejména košíkářů a tvůrců sta-
rých řemesel. Naopak ale, rodí se stále řada 
nadšenců, kteří se snaží oživit již často úplně 
zapomenutá řemesla. Kouzlo starých časů nás 
mnohé prostě neuvěřitelně přitahuje…

LIDOVÉ ŘEMESLO NA TŘ. J. P. KOUB-
KA 3 V ROCE 2025

Stejně jako v uplynulých letech vám 
chceme představovat tvorbu řemeslníků 
i výtvarníků nejen z Blatenska, ale z celé 
naši vlasti. I nadále se budeme snažit vybírat 
výrobky estetické, vycházející z lidové tvorby, 
ale i současné, plné nových nápadů. Naším 
krédem jsou české ruce a přírodní materiály.

Otevřeno bude vždy v sobotu od 9.00 
do 14.00 hod. (další měsíce pak do 16.00 hod.) 
Začneme počátkem února.

www.lidove-remeslo.cz

PŮJČOVNA LODĚK
Jiné je to s půjčovnou loděk. Zatím jsme 

se znovu ještě rozhodli, že i v letošním roce 
budeme pokračovat. V loňském roce jsme 
dokonce uzavřeli spolupráci s informačním 
centrem, které nám vypomáhalo s půjčová-
ním. Nápad to byl snad dobrý, půjčovna tak 
běžela nepřetržitě celý týden. Bohužel ale asi 
jen tři neděle. Letní vedra posledních let za-
příčinila, že voda v Lomnici klesá natolik, že 
je nemožné projížďky realizovat. Pro letošní 
rok máme ještě jeden nápad… Tak uvidíme, 
jak to dopadne!

NOVOROČNÍ PŘÁNÍ
Letošní rok je výjimečný, jak již jsme se 

zmínili, uplyne čtvrt nového století. Všem 
vám přejeme, aby byl šťastný, spokojený 
a klidný.

Buďme k sobě laskaví a ohleduplní, 
buďme rozumní, mysleme na odkazy našich 
předků, nedopusťme, aby se nám svobodný 
a šťastný život změnil v nějaký zlý sen.

KDYŽ ZIMNÍ CHLAD, TU KAŽDÝ MLÁD¨
LENIVÉHO V ZIMĚ ANI PEC NEZAHŘEJE

Eva Fučíková, lidové řemeslo

Vážení přátelé,
dovolte začátkem dalšího, již 36. 

ročníku, připomenout, že první číslo 
našich Blatenských  listů vyšlo již v led-
nu 1990. Blatenské listy jsou čtrnácti-
deník s nákladem 3 200 výtisků, které 
roznášejí naše kolportérky/ kolportéři 
do blatenských poštovních schránek. 
Ročně vychází 22 čísel. Jsme nezisková 
organizace a členové spolku pracují bez 
nároku na odměnu. Rádi najdeme nové 
zájemce o spolupráci. Jde nám nejen 
o texty, ale i organizační práce – přípravu 
podkladů a spolupráci s tiskárnou, vede-
ní podkladů pro fakturaci a účetnictví, 
rozvozy výtisků,..

Účelem spolku „Občanské sdruženi 
Blatenské listy“ je podle našich stanov 
podpora kulturního a ekonomického 
rozvoje Blatenska, zlepšení informo-
vanosti občanů, obnova tradic, podpora 
podnikání, upevnění vztahu občanů 
ke svému domovu. Proto přinášíme 
zprávy ze sportu, kultury, historie a úzce 
spolupracujeme s naším městem, bla-
tenskými školami, Blatenskou Kulturní 
Plantáží a Technickými službami. ... 
. Tato naše hlavní činnost je závislá 
na fi nanční podpoře uvedených orga-
nizací. Největší finanční přínose pro 
nás znamená inzerce převážně místních 
podnikatelů, pro které je zajímavá pro-
pagace vlastní produkce nebo nabídka 
pracovních pozic na naších stránkách. 
V letošním ročníku počítáme se stejnými 
podmínkami inzerce jako dosud: Cena 
inzerce je 11,-Kč/1cm2, se slevou 10% 
při opakování inzerátu. Sleva při stálé in-
zerci (ve většině čísel v ročníku) je 20%.

Jako ocenění významu naší práce 
vnímáme  uhrazení dobrovolného 
předplatného 150,-Kč ročně. Můžete 
tak učinit v prodejně Kanzelsberger 
nebo v Íčku. Tam je možné zakoupit 
i jednotlivé výtisky za 8,-Kč. Předplat-
né lze uhradit i převodem na náš účet 
4196610297/0100.

Listy vychází v pátek, uzávěrka je 
v pondělí stejného týdne.

Srdečně zdravím a přeji v roce 2025 
hodně zdraví a úspěchů a aby Vás Bla-
tenské listy potěšily – špatných zpráv 
najdete jinde určitě víc než dost!

Zdeněk Malina

PŘIJĎTE VYBRAT VÍNO 
ROKU 2025!

Spolek Růže Blatná ve spolupráci s Vinotékou Blatná a Kap-
lankou zve v pátek 24.1. v 17:00 h. Blateňáky a ostatní příznivce 
vinného moku do Kaplanky na slepou ochutnávku bílých vín.

 Vítězné víno s nejvyšším počtem bodů se stane vínem 
roku, jemuž kraluje blatenská bílá růže „Máňa Böhmová“ 
(J. Böhm 1925). 

Vstupné 250 Kč, občerstvení k vínu zajištěno.
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Čistírna odpadních vod Blatná 
je hotová

 Rozsáhlá rekonstrukce trvající 17 měsíců se dotkla téměř všech 
technologických celků i staveb čistírny odpadních vod v Blatné. Vše 
probíhalo za plného provozu a chod čistírny nebyl nijak omezen. 
I proto byla celá akce složitější na koordinaci činností souvisejících jak 
s procesem čištění odpadní vody, tak i samotnými stavebními pracemi.

Změny se dotkly téměř všech technologických celků i staveb. „Ty 
už byly na hranici své životnosti, proto jsme přistoupili k této rozsáhlé 
rekonstrukci, abychom byli schopni zajistit splnění přísných limitů 
pro vypouštění odpadních vod s dostatečným časovým předstihem,“ 
vysvětlil starosta Blatné Robert Flandera. 

Nově byl mimo jiné na čistírně odpadních vod vybudován gravi-
tační nátok, objekt hrubého předčištění, odlehčení a podzemní stanice. 
Rekonstrukce se dotkla také doprovodných objektů jako jsou vodo-
vodní a areálové přípojky, oplocení, sklad nebo komunikace. Nově 
rekonstruovaná čistírna odpadních vod bude mít kapacitu 7 000 EO 
(ekvivalentních obyvatel) a počítá s rozvojem města i v budoucnosti. 

„Jedním z dalších důvodů takto rozsáhlé rekonstrukce bylo navý-
šení kapacity likvidace splaškových vod. Nátok splaškových vod se 
pohybuje okolo 600 tisíc metrů krychlových za rok,“ uvedl vedoucí 
provozní oblasti Západ Petr Matoušek z vodohospodářské společnosti 
ČEVAK a. s. 

Celkové náklady na rekonstrukci čistírny odpadních vod činily 
166,5 milionů korun (částka je bez platné sazby DPH). Akci plně 
fi nancovalo město Blatná ze svých fi nančních prostředků. „Celou 
rekonstrukci jsme zaplatili z vlastních zdrojů, abychom se vyhnuli 
výraznému nárůstu ceny za stočné, což je cena za jeden metr krych-
lový odvedené odpadní vody, ke kterému by v případě využití fi nancí 
z dotačního titulu bezesporu došlo,“ doplnil starosta Blatné Robert 
Flandera. 

 

 Připravuje se změna Územního 
plánu Blatná

Městský úřad Blatná, informuje občany města Blatná, že v první 
polovině roku 2025 budou zahájeny práce na Změně č. 6 územního 
plánu Blatná. Do konce února 2025 je možné podávat písemné podněty 
na změnu územního plánu. Formulář k podnětu je v tištěné formě k dis-
pozici na odboru výstavby a územního plánování nebo elektronicky 
na internetových stránkách města Blatná v sekci územní plánování. 
Bližší informace poskytují Mgr. Vlastimil Peterka, tel. 383 416 155 
a Ing. Martina Linhartová, tel. 383 416 150. 

Vítání občánků 12. prosince 2024 na Zámku Blatná

V obřadní síni blatenského zámku se 12. prosince 2024 uskutečnila tradiční slavnost vítání občánků města. S pásmem recitací vystoupily 
děti z MŠ Vrchlického Blatná. Místostarosta města Blatná Pavel Ounický přivítal do života 12 občánků Blatné:

Dominik Solar nar. 23.01.2024 Zorka Motejzíková nar. 04.09.2024
Viktorie Křivonosková nar. 08.07.2024 Kateřina Flanderová nar. 15.09.2024
Sebastian Kolársky nar. 26.07.2024  Vilém Brčák nar. 15.09.2024
Mateo Vaníček nar. 04.08.2024 Marek Viták nar. 16.09.2024
František Češka nar. 12.08.2024 Viola Deverová nar. 05.10.2024
Evelína Kučerová nar. 20.08.2024 Drahomír Kolenčík nar. 07.10.2024

Jménem města Blatná přejeme do života hodně štěstí, zdraví a lásky také dalším pozvaným dětem, které se vítání občánků nezúčastnily.
Maminkám dětí, které splnily podmínky stanovené Radou města Blatná, byly předány „Dárkové poukázky“ pro výplatu příspěvku při naro-
zení občánka v hodnotě 5 000,- Kč a v rámci „Dotačního programu na podporu narozených dětí z Jihočeského kraje“ peněžní dar v hodnotě 
5 000,- Kč a „Rodný list Jihočecha“.

                              Odbor správní a živnostenský úřad 

Domov pro seniory, tř. T. G. Masaryka 272, 388 01  Blatná, 

zastoupený statutárním zástupcem Mgr. Hanou Baušovou,

přijme

VŠEOBECNOU SESTRU
NA HLAVNÍ PRACOVNÍ POMĚR

Příjem přihlášek průběžně. Nástup od 02. 01. 2025 nebo dle dohody
vícesměnný provoz 37,50 hodin (PO-NE 12hodinové směny)

Kvalifikační požadavky: minimálně středoškolské vzdělání v oboru všeobecná sestra

Co bychom rádi od Vás?
Máte ukončené SZŠ nebo VOŠ vzdělání – obor Praktická nebo Všeobecná sestra 
(Diplomovaná zdravotní sestra) – úředně ověřené, dále doklad o očkování proti 
hepatitidě B
Jste trestně bezúhonní (výpis z rejstříku trestů ne starší 3 měsíce)
Umíte pracovat na PC (základní znalost)
Znáte ošetřovatelskou práci a vedení ošetřovatelské dokumentace
Máte respektující, empatický a individuální přístup ke klientovi
Chcete se vzdělávat a rozvíjet v oblasti zdravotní péče v sociálních službách
Je na Vás opravdu spolehnutí, protože naši klienti jsou na naší pomoci závislí

Co Vám můžeme nabídnout?
Zázemí silné a stabilní příspěvkové organizace
Práci, která má smysl, a nás baví, s úctou a respektem jak k lidem, kterým tu 
pomáháme, tak mezi námi navzájem
Zaměstnání na plný pracovní úvazek ve vícesměnném 12hodinovém provozu 
37,50 h pevná pracovní doba od 7.00 h do 19.00 h (noční směna 19.00 – 7.00 h)
Odměňování dle nařízení vlády č. 341/2017 Sb. v platném znění v návaznosti na 
vnitřní platový předpis; základní plat dle platové třídy pro všeobecné sestry PT 
10 od 28 340,-Kč do 41 780,-Kč dle dosažené praxe v oboru, příplatky za soboty, 
neděle, svátky, noční směny. Příplatky za směnnost a ošetřovatelství; příspěvek 
na stravování ve vlastním stravovacím zařízení; další benefity.

Informace na webu domova nebo u Petry Grešákové, tel. 776 574 149
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T S  B l a t n áT S  B l a t n á

Zemřelí prosinec 2024
Dolejš Kamil - nar. 6.1.1968, bydl. Blatná, úmrtí 27.12.2024

Vyhlášení druhého ročníku 
literární soutěže Světy na papíře

Máte doma mladého spisovatele, ilustrátora nebo prostě jen 
někoho, kdo miluje příběhy? 

Nebo jste sami těmi, kdo rádi píší, ilustrují? 
Pak čtěte dál! Blíží se druhý ročník literární soutěže pro děti, 

mládež, a to letos nově i pro mezigenerační dvojice!
Soutěž, kterou pořádá Kulturní plantáž Blatná, je otevřená pro 

jednotlivce nebo kreativní dvojice složené z autorů a ilustrátorů. 
Hlavní téma letošního ročníku je „Jak může dobro vyzrát nad 
zlem?“ a každá věková kategorie má připravené specifi cké zadání.

● 2.–4. třída ZŠ: Téma: Jak může dobro vyzrát nad zlem? 
(povídka, pohádka nebo komiks)

● 5.–7. třída ZŠ: Téma: Jak může dobro vyzrát nad zlem? 
(povídka nebo komiks)

● 8. třída ZŠ – 4. ročník SŠ: Téma: Spravedlnost/morálka 
(úvaha nebo esej)

● Mezigenerační dvojice: Téma: Jak může dobro vyzrát nad 
zlem? (povídka nebo komiks)  či rozhovor s pamětníkem – 
na stejné téma – ze vzpomínek dotazovaného. Zapojte se 
v týmech: děti + babičky, dědečci nebo rodiče!

Co a jak poslat?
● Povídky/pohádky: Maximálně 2 ručně psané strany A4 a až 

2 ilustrace.
● Komiksy: Celkem 2 strany A4.
Své práce můžete zasílat do 24. února 2025 na e-mail 

polickova@plantaz-blatna.cz nebo je odevzdat osobně v In-
focentru Blatná. Dotazy či upřesnění na tel.: 604 842 161 – 
B. Políčková
Velké fi nále vás čeká v březnu!

Slavnostní vyhlášení vítězů proběhne 23. března 2025 od 15:00 
do 18:00 v Kavárně Komunitního centra. 

Přijďte si užít odpoledne plné kreativity, inspirace a ocenění 
nejlepších děl!

Každý má nějaký příběh, který stojí za to sdílet. Pojďte se pono-
řit do světa fantazie, spravedlnosti a dobra. Tvořte, sněte, sdílejte!

B. Políčková

Zahájení prodeje známek 
na popelnice (podnikatelé a fi rmy)

Technické služby města Blatné, s. r. o. zahajují prodej známek pro 
svoz popelnic fi rmám a podnikatelům na rok 2025.

Známky z roku 2024 platí pouze do 31. 1. 2025, po tomto datu 
budou vyváženy pouze nádoby s novou známkou.

Prodej známek probíhá v sídle Technických služeb na adrese 
Riegrova 59 (poslední budova u silnice na Hajany).

Kontaktní spojení: e-mail: kontakt@tsblatna.cz, tel.: 383 422 541

Jsme výrobce a dodavatel kvalitních montovaných 

ASISTENT/KA JEDNATELE

 
 
 
 
 

 
 

 
 

 

Děti z mateřské školy v Husových sadech si v prosinci 
připravily pro své nejbližší vánoční besídku 

v komunitním centru. Kuřátka si připravila vystoupení 
na téma vánoční skřítci a víly, Berušky se proměnily 

v neposedné čertíky, Slůňátka měla pohádku o lesních 
zvířátkách a Medvídci se proměnili v rebely. 

Před vánočními prázdninami si děti v mateřské škole užily 
vánoční nadílku.

Odměnou pro všechny děti 
bylo příjemně strávené 

dopoledne v kavárně, kde si 
děti pochutnaly na sladkém 

dortíku.
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Aby nás to bavilo - seznámení s programy pro seniory a jejich 
blízké pořádané nově Kulturní Plantáží Blatná v roce 2025
Kam si zajít, kde poznat nové lidi a vyzkoušet nové aktivity? Rádi byste rozšířili obzory toho, 
co se dá dělat a zažít, jak navázat kontakty a přátelství pomocí toho, co Vás baví a společných 
aktivit? Pak jste tu správně…
Snažily jsme se s kolegyněmi různých věků (30, 50, 60) a různých zaměření (herní peda-
gog, dramaturg, přírodověděc a umělec, arteterapeut se zkušeností s prací ve stacionáři se 
seniory a duševně handicapovanými) sestavit takový roční plán, který by zapojil i ty, kteří 
mají pohybové, zrakové či sluchové obtíže, ale stále mají zájem se potkávat s druhými ale 
hlavně i sami se sebou…

Zde přinášíme podrobnější popis programů, 
které v průběhu ledna budou probíhat v pro-
storách KCAŽ a Městské knihovny Blatná.

Klub POMNĚNKA a INTUHRY s Janem 
Hečkem, o kterých jsme přinesli informaci 
v prosincovém čísle proběhly už 8.1. a 9.1.

Klub MÚZA
(1x měsíčně, první setkání  středa 23.1., 
ve velké klubovně KCAŽ, (Nádražní 661, 
1.patro, bezbariérový přístup), 1x měsíčně; 
vede Víťa Dříza -driza@centrum.cz )
Společné zpívání, cinkání, ťukání, chrastění, 
tleskání i dupání
Použijeme nástroje k vyjádření emocí a pocitů
Vycinkáme na sebe, co chceme
Zapojíme ten nejdokonalejší nástroj - svůj hlas
Ujistíme se, že nejsme stroje a dovolíme si 
i neintonovat (zpívat falešně :-) 
Zažijeme vlnu radosti ze společně provedené 
písničky, skladby
Budeme poslouchat a společně prožívat hud-
bu, společně si o ní povídat
Velká klubovna KCAŽ  (Max. kapacita 10 
účastníků)
(První setkání bude v únoru v Ateliéru KCAŽ, 
(Nádražní 661, 1.patro, bezbariérový přístup) 
poté 1x měsíčně;, vede Víťa Dříza a na speci-
ální techniky hostující lektoři, více informací 
na driza@centrum.cz)
Rozmanité techniky, použité jako nástroj 
k vyjádření sebe sama, toho, kdo jsme, čím 
žijeme, odkud pocházíme a kam míříme 

Prostor pro následné sdílení, povídání a roz-
bor bez hodnocení, posuzování a srovnávání
Digitální a počítačové vzdělávání
Leden:
(Pondělí  20.1. 2025 od 17:00 - Komunitní 
centrum – kavárna)
Naučte se bezpečně používat internet 
a technologie! Praktická přednáška a po-
radna pro seniory a širokou veřejnost
Studenti Střední odborné školy ve spolupráci 
s Kulturní plantáží Blatná vás srdečně zvou 
na interaktivní přednášku o kybernetické 
bezpečnosti a práci s technologiemi.
Co vás čeká?

●  Praktické ukázky, jak chránit své soukro-
mí na internetu.

●  Rady a tipy, jak efektivně využívat počí-
tače, chytré telefony nebo tablety.

●  Možnost vyzkoušet si vše na místě s po-
mocí mladých IT odborníků.

Akce je otevřená všem – ať už s technologiemi 
teprve začínáte, nebo chcete prohloubit své 
znalosti. Studenti vám rádi zodpoví vaše do-
tazy a nabídnou individuální pomoc na místě
Vstup zdarma! Přijďte si rozšířit své doved-
nosti a naučit se, jak vám technologie mohou 
usnadnit každodenní život. 
Kurs proběhne v příjemném prostředí Kavár-
ny KCAŽ a hlaste se předem na vadlejcho-
va@plantaz-blatna.cz

Podrobné informace o únorových akcích 
najdete v dalším čísle Blatenských listů 
(31. ledna).                             Berenika Políčková

 Svoz bioodpadů lokalita 
„Vinice“

Zastupitelstvo města Blatná rozhodlo 
na svém zasedání dne 16.10.2024 pokračovat 
v lokalitě na Vinici v systému odděleného 
svozu bioodpadů a svozu směsného komunál-
ního odpadu 1x14 dní. Harmonogram svozu 
v lokalitě Vinice na rok 2025 je zveřejněn 
na webových stránkách města a dotčeným 
domácnostem bude doručen do schránky.

Svoz odděleného sběru bioodpadu D-T-
-D (svoz dům od domu) byl zaveden v srpnu 
2023 v lokalitě Vinice (zahrnující ulice Bez-
dědovická, Dlouhá, Holečkova, Paštická, Pod 
Vinicí, Velký vrch, Krátká, Nad Vdovečkem, 
Rakovnická, Na Hřebeni, Hálova, Za Pus-
tým). Hnědou popelnici na bioodpad o objemu 
240 l si bezplatně převzalo 121 domácností.

Za období srpen 2023 až srpen 2024 se 
svezlo 39,5 tun bioodpadů rostlinného původu. 
Svezený odpad byl velmi dobré kvality, bez 
nežádoucích příměsí. Byl zpracován na měst-
ské kompostárně a jako kompost dále využit.

Za výše uvedené období se zároveň snížilo 
množství směsného komunálního odpadu 
středečního svozu. Na skládku bylo uloženo 
o 21 tun odpadu méně v porovnání s obdobím 
srpen 2022 až srpen 2023.

Děkujeme obyvatelům této lokality 
za spolupráci.

Zákon o odpadech ukládá 
obcím povinnosti

Obec je dle zákona o odpadech povinna 
určit místa pro oddělené soustřeďování komu-
nálního odpadu, a to alespoň nebezpečného 
odpadu, papíru, plastů, skla, kovů, biologické-
ho odpadu, jedlých olejů a tuků a od 1. ledna 
2025 rovněž textilu.

Všechny výše uvedené odpady lze v Blat-
né odevzdat na sběrných dvorech. Papír, plas-
ty, sklo a kovy lze také odevzdat do barevných 
zvonů, rozmístěných po území města a osad. 

Biologický odpad, zejména odpad ze 
zahrad lze ukládat do velkoobjemových 
kontejnerů rozmístěných v zástavbách s ro-
dinnými domy a také na sběrných dvorech. 
V lokalitě na Vinici je zajišťován svoz biood-
padu od domu. V bytových zástavbách mají 
občané k dispozici hnědé zvony. 

Jedlý olej a tuk můžete odevzdat také 
na sběrných dvorech. Dále jsou v Nerudově 
ulici a v Šilhově ulici umístěné speciální 
popelnice na sběr použitého jedlého oleje 
a tuků. 

Co se týče textilu, mají obce povinnost 
zajistit jeho oddělený sběr od ledna 2025. 
V Blatné mohou občané ukládat použitý 
textil již spoustu let do speciálních kontej-
nerů, které jsou umístěné ve dvou lokalitách 
– na Vinici a na sídlišti nad Lomnicí. Textil 
pro charitativní účely je také sbírán na obou 
sběrných dvorech. Textilní odpad, který není 
vhodný pro charitativní účely lze odevzdat 
na sběrných dvorech. Pozor, textil znečištěný 

nebezpečnou látkou, musí být uložen mezi 
nebezpečné odpady. 

Obec je povinna zajistit, aby odděleně 
soustřeďované recyklovatelné složky komu-
nálního odpadu tvořily v kalendářním roce 
2025 a následujících letech alespoň 60 %, 
v kalendářním roce 2030 a následujících le-
tech alespoň 65 % a v kalendářním roce 2035 
a následujících letech alespoň 70 % z celkové-
ho množství komunálních odpadů, kterých je 
v daném kalendářním roce původcem. Za rok 
2023 jsme měli tento poměr 52 %. 

Děkujeme, že třídíte odpady
Rádi bychom poděkovali všem občanům, 

kteří odpovědně třídí odpady a tím snižují 
množství odpadů uložených na skládku a po-
máhají zajistit využití všech odpadů, které lze 
dále využít.

Město Blatná se bude s pomocí odborné 
externí fi rmy v příštím roce snažit prověřit 
možnosti nastavení našeho systému nakládání 
s odpady tak, abychom dosáhli snížení směs-
ného odpadu ukládaného na skládku a splnění 
recyklačního cíle uloženého zákonem. Většina 
z nás nemá změny v oblibě. Ale pokud nyní 
něco nezměníme, enormně se nám zvýší 
náklady na odpadové hospodářství a vysta-
víme se riziku sankcí za neplnění zákonných 
povinností.

Pokud máte nějaké postřehy, návrhy či 
dotazy v této oblasti, budeme rádi, když se 
na nás obrátíte. Můžete osobně na odboru ži-
votního prostředí, e-mail: ozp@mesto-blatna.
cz, případně tel.: 383416233/232. Přejeme 
vám do nového roku hodně štěstí a optimismu.

Jana Šustrová, 
odbor životního prostředí
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Rozhovor se slavným cyklistickým 
závodníkem Romanem 

Kreuzigerem na webové příloze 
Blatenských listů

R o m a n 
Kreuziger pa-
t ř í  ke  světo-
vé cyklistické 
prof i  šp ičce . 
Pokořil během 
své oslnivé ka-
riéry nejstraš-
livější horské 
etapy TOUR de 

FRANCE, GIRO d'ITALIA a španělské 
VUELTY. Po ukončení reprezentační 
kariéry předává cenné zkušenosti svým 
následovníkům na pozici sportovního 
ředitele elitní stáje „Bahrain Victorious“. 

Co čte a o čem přemýšlí Jan Kára
Vážené čtenářky, vážení čte-
náři,

do Nového roku vám přeji 
všechno nejlepší, i když já sám 

k němu vzhlížím s jistým rozechvěním. Mám 
pro to několik důvodů, a zejména ten, že si 
Američané jako svého budoucího prezidenta 
vybrali Donalda Trumpa; muže, který štěpí 
USA i velkou část světa na takřka nesmiřitel-
né tábory. Pro jedny je usvědčeným lotrem, 
lhářem, demagogem a nechutným narcisem, 
pro druhé je to takřka spasitel, hrdina, který 
vrátí USA na správnou cestu, ze které je svedli 
liberální demokraté, zastávající se menšin, 
homosexuálů, transsexuálů, imigrantů a de-
vastující ekonomiku.

Výsledky voleb byly podrobeny nesčetným 
analýzám, probíralo se, kde demokraté udělali 
chyby, jaká témata zabírala a jaká ne, jak se 
vedla kampaň, co se dalo udělat jinak a líp; to 
už ovšem nic nezmění na skutečnosti, že většina 
Američanů uvěřila tomu, že se s Trumpem 
v Bílém domě bude mít líp. Zdá se, že podpora 
Donalda Trumpa vycházela hodně od těch, kteří 
se v dnešním světě tak nějak „ztrácejí“; systém, 
ve kterém žijí, je pro ně prostě příliš složitý, 
a vyhovuje jim proto Trumpova přímočarost, 

jeho primitivismus, ať již hraný či skutečný. 
Jakoby stačilo vykřikovat stále dokola MAGA 
(Make America Great Again - učiňme Ameriku 
znovu velkou), anebo We will fi x it! (spravíme 
to). Je zajímavé, že Trump dokázal získat solid-
ní podporu i od Palestinců a dalších muslimů 
v USA, kteří se k němu přiklonili s poukazem 
na proizraelskou politiku Bidenovy administra-
tivy a snad je vůbec nenapadlo, že Trump skoro 
jistě v podpoře Izraele ještě přitvrdí. Mezi jeho 
podporovateli byla také spousta Afroameriča-
nů a Hispánců, a snad by ho volily – kdyby 
mohly – i tisíce nelegálních imigrantů, kterým 
neslibuje nic, leda co nejrychlejší deportaci 
mimo USA.

Asi největším „domácím“ rizikem na-
stupující Trumpovy vlády je, že s pomocí 
lidí jako Elon Musk podstatně oslabí státní 
instituce a systém práva. Což bude nahrávat 
především těm silným a bohatým,  pro které 
bude stát jen chabým soupeřem. Obětí mohou 
být garance sociálních jistot, s nimiž se to 
ostatně v USA nikdy moc nepřehánělo, a po-

tažmo statisíce Trumpových voličů. A také 
nezávislá či jen Trumpa nepodporující média, 
nevládní organizace a všichni, kterým Trump 
již s předstihem vyhlašuje válku.

A podobně vnáší Trumpovo zvolení, 
doprovázené jeho často impulzivními výro-
ky (které bychom normálně asi považovali 

za bláboly), napětí a nejistotu do celého 
světa. Dělá si opravdu nárok na Grónsko či 
na Panamský průplav? Vyřeší za den válku 
na Ukrajině, jak slibuje? Jaká bude jeho po-
litika na Blízkém východě? Nasadí obrovská 
cla na zboží z Kanady, Evropy, Číny atd., jak 
vyhrožuje? Bude americké zájmy ve světě 
prosazovat silou, nebo jednáním? Jisté je, že 
pro něj mezinárodní právo a mezinárodní řád 
(OSN a další instituce) mnoho neznamenají. 
A že jeho zvolení je silnou vzpruhou pro 
všechny autokraty a diktátory od Maďarska 
až třeba po Filipíny.

Jak je vůbec možné, že se tak kontroverzní 
osoba stává již podruhé prezidentem USA? 
Jedno vysvětlení nabízejí psychologové 
a psychiatři, podle nichž úspěšné, imponující 
až okouzlující osoby bývají často psychopaté; 
a Donald Trump všechny znaky psychopata 
vykazuje téměř dokonale. Pode jedné učeb-
nice k nim patří „absence výčitek svědomí 

a pocitů viny, bezcitnost, sklon k manipulaci, 
podvádění, využívání druhých, patologické 
lhaní, narcismus, špatná sebekontrola, ne-
plnění závazků, daného slova, neochota se 
omluvit, impulzivita, promiskuita, početné 

Nejmocnější a nejbohatší - na jak dlouho 
spojenci?

Zásadní otázka: kdo s koho?

Učiní Donald Trump Ameriku „znovu velikou“?

Humor nemizí: Grónská bezpečnostní hrozba

partnerské vztahy, nerespektování společen-
ských norem…“. Možná i proto umí Trump 
tak dobře pracovat s nejistotou, cíleně jí 
rozsévat a vyhrožovat kde komu.

Zvolení Donalda Trumpa není třeba pova-
žovat za tragédii, k čemuž má leckdo sklony, 
ale nepochybně patří ke zlověstným signá-
lům, ohlašujícím změny ve způsobu vládnutí 
i v uspořádání světa. Bezprostředně to pro nás 
v Blatné / Česku nemusí nic znamenat, ale po-
kud čerstvě zvolený americký prezident uvede 
v život svá předsevzetí a své volební sliby, 
pocítí to s určitým odstupem času asi všichni. 
Taková už je prostě moc nejmocnější osoby 
ve stále ještě nejmocnějším státě světa. Dost 
pochybuji, že svět s Trumpem bude lepší, ale 
žádná kaše se nejí tak horká, jak se uvaří…. 
Vůbec bych se nezlobil, kdybych za nějaký 
čas pocítil potřebu se za to své dnešní strašení 
Trumpem čtenářům Blatenských listů omlu-
vit.                                                   Jan Kára
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AFK
Kapitola první 

Vážení a milí Blateňáci,
po delší odmlce se k vám vrací Pepík Jirásko 
Čadek.

Žádné Vyznání vám nebudu předkládat, ale 
předložím zvláštní „rovnici„: 2 . X = 100 let!!!
Ať se na mě mati káři nezlobí, ale řešení není 
vůbec složité!!!
2 . X=100 let?
Tak první X = 19.5.1925
A druhé X = 19.3.1925
A co se skrývá za jednotlivými daty?
19.5.1925?
založení AFK Blatná football 
19.3.1925?
narození pana JOSEFA JANČARA
Takhle se to sešlo a nemohlo to vyjít lépe.

Musím se s vámi podělit o to, jak jsem k tomu 
přišel. 
Můj synovec Fr. Čadek dostal za úkol připra-
vit oslavy 100 let založení fotbalu a k tomu 
seznámit vás, Blateňáky, s jeho zrodem a exis-
tencí za celé období. 
A navíc se chystá probuzení Blatenské krávy. 
Ale nebude to kráva, ale Kohout ve spolupráci 
s Ing. Šitnerem!!!

Díky tomu, že důchodci nemají co na práci (to 
se prý říká), jsem si vyzvedl deset objemných 
kronik a budu se vám snažit předložit hlavní 
a zajímavé informace, týkající se založení 
a činnosti AFK. Těch fotografi í, článků a po-
střehů je neskutečné množství a pořád jsem 
přemýšlel, jak to dát dohromady.
V jednotlivých kronikách jsou opravdu po-
drobně vypsány sestavy, s kým se kopalo, kdo 
dával branky, kdo pískal, kolik lidí chodilo 
na stadiony a spousta dalších podrobných 
informací.
Než vás v následujících kapitolách zasvětím 
do výše uvedených postřehů, musím se zmínit 
o pár výjimečných osobnostech, bez kterých 
bych nemohl z těchto kronik čerpat.

Na „Setkání pamětníků Blatenské kopané 
„v roce 1975 byl pověřen sepsáním písemného 
dokladu (formou kroniky) p. Ing. PAVEL 
HRUBÝ. Podnět k sepsání obdržel od tehdej-
šího předsedy pana ADOLFA ŠÍMY.
Na této kronice pracoval Pavel čtyři roky!!!

Poděkování je to nejmenší, co mohu pro Pavla 
udělat. Ale pro budoucí, co přijdou po nás, 
je to naprosto stěžejní. A prosím o pečlivé 
uchování tohoto ZLATÉHO GRÁLU bla-
tenské kopané!!! Mám tu čest přinést vám to 
nejzajímavější, co proběhlo za ta dlouhá léta. 

U pana ŠÍMY bych se rád zastavil.
I já jsem ho za-
žil. A jeho od-
danost fotbalu, 
naprostá prio-
rita k odpověd-
nosti za úspěš-
ný chod celého 
fo tba lového 
klubu byla ne-
skutečná!!
Nejsem tady 
od toho, abych 

posuzoval práci nynějšího výboru s tím, jak 
fungovali jeho předchůdci. Ale určitě bude 
prostor moje tvrzení doplnit o jasné argu-
menty….

A tady máme další, kteří Pavlovi předávali 
vzpomínky při sestavování této kroniky:
- ing. Ferdinand Flandera .. bývalý hráč
- Václav Slavík .. zahradník, bývalý hráč
- Josef Říha … byvalý funkcionář
- Adolf Šíma … bývalý hráč a funkcionář
- Karel Sladký … bývalý hráč, trenér žáků 
a dorostu, který nás vychoval!!!
- Petr Krhoun … bývalý hráč
- JUDr. Jaroslav Šneberger … bývalý hráč 
a funkcionář
- Adolf Mařík …. bývalý hráč
- Václav Barcal … byvalý hráč a funkcionář
- Václav Janovský … bývalý hráč
- Vladimír Zvára … bývalý vynikající hráč. 
Pokud jsem s ním hrál, vždy mě na hřišti 
pěkně „usměrňoval“, že jsem až brečel. 
A po zápase? Vše zapomenuto!!!
- Klásek Jan … bývalý hráč a náš trenér
- Hejl Miroslav … bývalý hráč a trenér 
Pánové, moc děkujeme!!!

Tím, že jsem do této kapitoly velice rád 
zahrnul i pana Jančara, nemohl jsem odolat 
navštívit jej a získat z jeho skvělé paměti 
sportovní střípky!!
Bylo by to na pár kapitol, ale věřím, že vás ale-
spoň část jeho vzpomínek zaujme. Ve Vyznání 
č.1 jsem psal o tom, jak dlouhá léta komento-

val na hokeji a dával k lepšímu tehdejší hity. 
A tuto činnost provozoval i na letním stadionu. 
A kolem sportu se pohyboval neskutečných 
sedmdesát let!!!!
Měl jsem dotazy na spoustu věcí a pan Jančar 
to v pohodě sypal z rukávu!
V době, kdy se hrálo Na Tržišti, chodili 
hráči  po zá-
pase na jídlo 
do restaurace 
U Hájků (Trži-
ště). Pan Praž-
ský, majitel re-
staurace, vždy 
připravil pro 
„plejery „jídlo. 
Paní Janovská 
z Topiče jim 
ochotně prala 
dresy. Pracov-
ník berního úřadu a člen výboru p. Říha sháněl 
peníze na provoz. 
Láďa Fiala (v civilu holič u Stupky), sloužící 
v Písku na vojně, chodil na zápasy do Blatné 
pěšky!! Bouše zvaný Kýba, bydlící v Hněv-
kově, aby mohl hrát fotbal o víkendu, si 
platil záskok za sebe jako průvodčí na dráze 
v Blatné ….
Doprava se několik let uskutečňovala i s při-
spěním koňského povozu. Jednoho dne přišla 
nabídka ČSAD na možnost zakoupení ná-
kladního auta zvaného RND. Václav Libý ho 
šel přebírat od Sýpka. Když obchod proběhl, 
tak se pánové dočkali překvapení. Postranice 
a korba shnilé, plachta děravá …. Tak to na ry-
bářství dali dohromady a mohlo se jezdit!!!! 
Jeden zápas OLD Boys Blatná - OLD Boys 
Volyně se hrál ve prospěch sázení stromků 
kolem sokolovny.  Hráč Bulka neměl na zápas 
v Doubravici kopačky, a tak mu je půjčili až 
na druhý poločas a on jim dal vítězný gól.

A na závěr? 
Pan Pavlovský, který byl cca 3 roky členem 
AFK se jedné soboty ženil.
Ale Blatná hrála „mistrák“ a p. Šimáně 
(dopravce) byl vyslán na svatbu, aby pana 
Pavlovského přivezl. Jak to dopadlo? V půlce 
svatebního veselí pan Pavlovský nastoupil 
do auta a k velké nelibosti manželky a svateb-
čanů (asi chápeme) odjel na zápas!!! Určitě 
si jej pamatujete ve spojitosti s úspěchy SK 
Svéradice, kde jsem čtyři roky pod ním hrál.
Skvělý člověk!!
Jak jsem se opět přistihl, hledám marně slova 
díků a přání, která bych panu Jančarovi napsal

Vaše neskutečná po-
hoda, nadšení pro 
každé setkání, vstříc-
nost.... Za vše, co jste 
(nejenom pro sport) 
udělal, Vám patří 
obrovské díky. 
V Blatné 2.12.2024
Pepík Jirásko Čadek
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Adventní odpoledne
Paní vychovatelky Drůbová, Rybová a Hrubá se roz-

hodly zpříjemnit poslední školní den v roce 2024 dětem 
ze svých oddělení. Pro děti si připravily různé aktivity 

s vánoční tématikou: puzzle, omalovánky, dokreslovačky, dobble, 
pexeso, zdobení perníčků a tvoření. Žáci a vychovatelky byli oblečeni 
do vánočního oblečení a společně si užili poslední družinovou akci 
v roce 2024. Nechyběl poslech koled a ochutnávka vánočních dobrot. 

Už nyní se těšíme na další společné akce, kterých máme v plánu 
mnoho. 

Bc. Marie Drůbová - vychovatelka 
školní družiny

JAK čteme první knížky
Prvňáčci se pomalu prokousali Živou abecedou a jejich plyšová 

kamarádka Agátka jim rozdala první SLABIKÁŘ. Stále ještě neumí 
všechna písmenka, ale již se moc těšili, jak si přečtou svou první 
knížku. 

Proto měli velikou radost, když se jim ve třídě v době mikulášské 
nadílky objevily čtyři nové sady prvních knížek z KNIHOVNIČKY 
KE SLABIKÁŘI. Velmi se snažili splnit si své zadané úkoly, aby 
si mohli vybrat jednu knížku a začít si sami číst. Někteří do Vánoc 
přečetli skoro všechny. Mikuláš by měl radost z jedné kouzelné věty: 
„Děkujeme, že jsme dostali nové knížky.“

Jen čtení knížek nenaplňoval předvánoční čas ve třídě. Děti si 
zahrály na ilustrátory a samy si dokreslily obrázky do přečtených 
knížek, které si nakonec na Vánoce odnesly domů. 

Věřím, že Ježíšek dětem nadělí knížky pro první čtení, aby si mohly 
již co nejdříve číst další příběhy. Nové knížky jsou pro děti nejlepší 
motivací pro chuť poznávat nová písmenka.  

Krapsová Jana, třídní učitelka 1. A
ZŠ JAK Blatná 

JAK jsme navštívili muzeum
Poslední týden před Vánocemi navštívily čtyři třídy ze ZŠ JAK 

v muzeu výstavu Křehké Vánoce. Paní Eisenhamerová připravila pro 
děti doprovodný program o dějinách Vánoc a historii výroby různých 
druhů vánočních ozdob. Děti si vyrobily třpytivou ozdobu s andělíč-
kem. Zajímavý program děti zaujal a těšíme se na další výstavy. 

Mgr. Iva Tvrdá, Mgr. Pavla Voborníková, 
tř. uč. 4.A, 4.B

Pyžamové odpoledne
Netrvalo to dlouho a máme tu další akci ze školní družiny, kterou 

si pro své děti připravily paní vychovatelky Drůbová a Hrubá na přání 
dětí ze svých oddělení. Dne 8. 1. 2025 si děti přinesly svá oblíbená py-
žama, plyšáky a polštářky. Pro všechny 
účastníky byly připravené nejrůznější 
pracovní listy, křížovky, doplňovačky, 
skládačky, omalovánky, puzzle a pexe-
sa s tématem pohádek a večerníčků. 
Nechyběla ani výstava knih, cd a video 
kazet s klasickými večerníčky. Společně 
děti vybraly fi lm, který zhlédly a samo-
zřejmě nechybělo občerstvení.

Akce se všem moc líbila. Vypadá to, 
že do konce školního roku ještě jednou 
takovou akci zopakujeme. 

Bc. Marie Drůbová - vychovatelka 
školní družiny
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JAK se naši sedmáci učili lyžovat
Lyžařský výcvik – 4. 1. - 11. 1. 2025 – Železná Ruda

Na lyžařském výcviku jsme byli ubytování v hotelu Belveder 
v Železné Rudě.

Každý den po snídani jsme se vydali na sjezdovku, výcvik probí-
hal dopoledne i odpoledne. Vyzkoušeli jsme si i běžky. Na Belvederu 
výborně vařili. Večer nás čekaly různé aktivity. Lyžařský výcvik jsem 
si moc užil.                                                        Štěpán Koubek VII. B

Na lyžařském výcviku se mi líbilo. Zpočátku jsem se trochu bála, ale 
pak už to byla zábava. Naučili jsme se lyžovat, zkusili jsme i běžkovat.

V hotelu Belveder měli nádherného chlupatého psa Bedřicha.
Podnikli jsme také výlet do Železné Rudy. Zpáteční kopec nám 

dal zabrat, ale zvládli jsme to.
Klidně bych se na hory vrátila.                      Anežka Říhová VII. A

Lyžařský výcvik mě moc bavil. Každé ráno jsme vstávali v 7 ho-
din a od 9 hodin už jsme byli na svahu. Mně se nejvíc líbilo večerní 
lyžování, sníh byl namrzlý a svah nádherně osvětlený.

Užil jsem si to.                                             Jakub Polánský VII. A
Na lyžařském výcviku to bylo úžasné. Lyžování mě bavilo. Vařili 

tam dobře. Užili jsme si plno her a zábavy.             Miloslav Vít VII. A

Moc se mi tam líbilo. Hráli jsme různé hry. Nejdříve jsme se tro-
chu báli velkého kopce, ale na konci týdne už ho skoro všichni sjeli. 
V sobotu nikdo z nás nechtěl domů (jenom paní učitelky ☺). Užili 
jsme si to i bez mobilů.                                      Vasyl Roshkaniuk VII. B

Na lyžařském výcviku jsme nejen lyžovali, ale také běžkovali, 
hráli hry, koulovali se…

Každý večer pro nás paní učitelky připravily zábavné aktivity. 
Všechno mě bavilo. 

Moc jsme si celý týden užili.                      Kateřina Šrámková VII. B

Živý betlém na pacelickém Křesovci získává čím dál větší věhlas a oblibu
Herci biblické scénky nezklamali ani letos.

Pacelice - Okolí romantické siluety pa-
celického kostelíka na zalesněném vrchu 
„Křesovec“ se jednou v roce stává dějištěm 
vyvedeného kousku v podání příležitostných 
herců a hereček z Pacelic a Škvořetic. Prastarý 
příběh o narození malého Ježíška, prokládaný 
lidovými koledami za doprovodu hudebního 
tělesa a potřený špetkou vkusného humoru, ne-
mohl být zasazen do harmoničtějšího prostředí. 
Živý betlém nad osadou Pacelice představuje 
fantastické zhmotnění všech zákonitostí, co se 
k podstatě nejkrásnějších svátků v roce vážou. 
Veškeří protagonisté této vánoční podívané ji 
propůjčují svá srdce - a to určitě není málo! 
Málo platné - lidové tradice a obyčeje obyvatelé 
obou vsí ctí a střeží jako oko v hlavě.

Letošní pátý „Živý betlém“ na pacelickém 
„Křesovci“ přilákal téměř devadesát diváků. 
Vedle představení samého sehrálo svou roli 
i počasí, které přímo nabádalo k procházce, 
cyklistice a pobytu na čerstvém vzduchu 
vůbec. Organizátoři jako vždy nic neopo-
mněli a tak i tentokrát bylo zajištěno skvělé 
občerstvení v tekutém i pevném „skupenství“. 
Ženy a dívky ze spolku „Křesovec, z.s.“ na-
servírovaly pro tuto příležitost řadu dobrot 
z vlastních kuchyní. 

Zatímco loni čekalo na konzumenty dva-
cet litrů svařeného vína a trochu ho zbylo, 
letos by se bývalo užilo i víc. Mimo kla-
sických várnic tentokrát pořadatelé přivezli 
na dohřávání i plynové vařiče.

S nápadem na pořádání „Živého betlému“ 
přišla paní učitelka Hana Koubková z Pa-
celic. A nešlo v žádném případě o tlesknutí 
do prázdna. „Hanka tuhle biblickou zkazku už 
v minulosti přivedla na scénu s účastí dětského 
školního kolektivu,“ říká obecní zaměstnanec, 
„konšel“, „vrchní kulisák“ a herec Josef Hora 
v jedné osobě, „Měla tudíž připravený scénář 
a bohaté zkušenosti. A když za námi přišla sem 
ke kostelíku, kde děláme brigády na úpravu 
terénu a údržbu stavby, všichni byli touhle 
myšlenkou nadšeni.“ A byla „ruka v rukávě“!

Úvodní ročník „Živého betlému“ v Paceli-
cích se ještě konal bez přítomnosti zvířat a tří 
králů. Ale to přišlo vzápětí a chybějící články 
„betlémského řetězu“ se postupně vybrousily 
do naprosté dokonalosti. „Chovatel Martin 
Jiskra z nedalekých Buzic a členové jeho 
rodiny sem pravidelně dopravují své koně. 
Ti představují skutečné povyražení hlavně 
pro děti,“ tváří se navýsost spokojeně Josef 
Hora. Od druhého ročníku „Živého betlému“ 
vystupují na „divadelním“ plácku právě i tři 

králové. Lépe řečeno - „tři v jednom“ stejně 
jako oblíbené Nescafé. Lidskou postavu, 
držící pohromadě celou konstrukci včetně 
papírových „soukmenovců“, vodí a nosí Josef 
Ředina ze Škvořetic. Inu - fantazii se meze 
nekladou.

Nedílnou součástí hereckého společenství 
je i role „anděla Páně - zvěstovatele zrození 
Ježíška“, kterou bravurně ztělesnil Jiří Jis-
kra. Letos dokonce i „levitoval“: „O mou 
bezpečnost bylo postaráno. Jistilo mně a zá-
roveň přiblížilo k „Výsostem“ ocelové lano 
na kladkostroji. Kromě toho jsem poprvé letos 
vyměnil trojnožku za předchozí štaflíky,“ 
směje se obětavý „boží posel“.

Ústřední dvojice příběhu - Marie a Josef- 
to má nastaveno velmi zajímavě. Josefa totiž 
hraje Josef. A když Josef, tak „betlémský 
direktor“ Josef Hora z Pacelic. Představitelky 
Marie tak stálé nejsou- sotva si Josef zvykne 
na jednu, už aby si zvykal znovu: „Marie se 

holt střídají, zatímco já přetrvávám,“ žertuje 
dobře naladěný průkopník tradic. Protože také 
funguje jako stavitel kulis Betlému na „Kře-
sovci“, a to už od ranních hodin,odpoledne 
před vystoupením musí být a také je unavený: 
„To jsem potom rád, že mám jen minimum 
textu,“ neztrácí humor a dobrou náladu „bet-
lémský všudybýlek“.

„Betlémský ochotnický soubor“ tvoří dva-
cet nadšenců. Veškeré kostýmy pro zmíněné 
představení jsou dílem šikovných domácích 
rukou. Každoročně se koná představení u pa-
celického kostelíka v režii spolku Křesovec. 
Do budoucnosti se počítá s natažením elek-
trického vedení, dále pořízením bezdrátového 
mikrofonu. Kulisy na „Živý betlém“ jsou nyní 
uskladněny pod poctivým zámkem uvnitř kos-
telíka: „Zezačátku jsme je ale tahali ke mně 
do stodoly a potom zase do vrchu,“ vzpomíná 
na pernou průkopničinu Josef Hora.

Herecké zkoušky textů se soustřeďují 
do Obecního domu v Pacelicích: „My jsme 
tomu letos až tak moc nedali. Sešli jsme se 
jednou a pak si to zopakovali ještě před akcí 
samou. Dětská sekce pod vedením Hanky 
Koubkové to secvičila daleko zodpovědněji,“ 
uznává Josef Hora s tím, že se dětské vstupy 
budou pravidelně obnovovat.

Na dalším velkém zdaru „Živého bet-
lému“ na „Křesovci“ se podílelo mnoho 
nadšenců. Vedle „nosných pilířů“ veškerého 
dění Josefa Hory a Hany Koubkové si zaslouží 
srdečné poděkování Tomáš Čtverák, Anička 
Horová Vendula a Jura Dudků, kluci Jiskrů, 
Obec  Škvořetice a samozřejmě všichni účin-
kující z řad dětí i dospělých. Stejně tak ostatní 
dobrovolní brigádníci z obou obcí Pacelice 
a Škvořetice.

Jak už se stalo pravidlem, komu se nechtě-
lo domů, mohl posedět u ohně za kostelíkem 
a opéci si buřta nebo dva. Poslední jedinci se 
tentokrát odporoučeli „do peří“ okolo půl-
noci. Apropó - Ježísek prý měl zase velkou 
radost………

Vladimír Šavrda
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Návštěva Eurocentra 
v Českých Budějovicích

Třídy 7.B 
a 2.B se ještě před Váno-
ci vypravily do Eurocentra 
v Českých Budějovicích. 
Dozvěděly se například, jak se 
slaví Vánoce v různých evrop-
ských zemích, kdo všechno 
nosí v Evropě dárky, jaké jsou 
tradiční vánoční pokrmy i jak 
se řekne „Veselé Vánoce“ 
v různých jazycích. 

Žáci si samozřejmě ne-
mohli v Českých Budějovi-
cích nechat ujít ani tamější 
proslulé vánoční trhy s uni-
kátním ledovým kluzištěm 
kolem Samsonovy kašny, 
spoustou adventních stánků, vyhlídkovým kolem, věží s rozhlednou, 
vyřezávaným Betlémem a nádherným vánočním stromem. Budějovické 
trhy se ostatně umístily na 9. místě (ze čtyřiadvaceti) v žebříčku britské-
ho deníku The Times mezi nejkrásnějšími evropskými vánočními trhy!  

Mgr. Sabina Soukupová, třídní učitelka 7.B

Tradiční vánoční tvoření 
předškoláků

Každoročně v adventní čas do naší školy vždy dorazí předškoláčci 
z mateřských škol na tradiční vánoční vyrábění. Letos se tato akce 
uskutečnila ve dnech 13., 16., 17. a 19. prosince.

Děti z mateřských škol Šilhova, Vrchlického a Husovy sady 
vytvářely za pomoci žáků prvního stupně anděly z papíru a dalších 
dekorativních materiálů. Starší žáci trpělivě pomáhali předškolákům 
s náročnějšími částmi tvoření a společně se radovali z každého hoto-
vého anděla. 

Tato akce skvěle upevňuje vztahy mezi mateřskou a základní ško-
lou. Předškoláci si na památku odnesli nejen vlastnoručně vyrobeného 
anděla, ale také spoustu zážitků, inspiraci pro další tvoření a radost 
z očekávání blížících se Vánoc.

Mgr. Eva Vonášková a Mgr. Petra Regušová, učitelky I. stupně

Vánoční besídkování
Poslední školní den v roce 2024 patřil na ZŠ TGM vánočním besíd-

kám. Ty nejemotivnější bývají každoročně v prvních třídách. Na naší 
škole má totiž už dlouhou tradici patronát mezi prvními a devátými 
ročníky. Ti velcí své malé kamarády provázejí celým prvním školním 
rokem, pravidelně je navštěvují každý den o velké přestávce a dopro-
vázejí je i na řadě společných akcích, například při výlovu rybníka 
Topič, při pasování prvňáčků nebo mikulášské nadílce. 

Speciální příležitostí ke společnému setkání a sdílení slavnostních 
okamžiků jsou samozřejmě Vánoce! 

Bc. Monika Vokurková, DiS., asistentka pedagoga 1. B
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Ježíšek zavítal i do školní 
družiny

V čase adventním, kdy vzduchem voní jehličí a srdce se otevírají 
svátečním kouzlům, se všechna oddělení školní družiny ZŠ TGM Blat-
ná sešla u vánočního stromečku v hale školy. Za zvuku zpěvu, houslí 
a kytary zazněly známé vánoční koledy a hala rázem ožila radostí, 
melodiemi a rozzářenými tvářemi dětí, které si společně užívaly tu 
pravou vánoční atmosféru.

Největší očekávání však přinesla samotná nadílka. Každé oddělení 
dostalo několik balíčků plných nových her a aktivit, které v novém roce 
obohatí společně strávené chvíle. Radost dětí byla nepřehlédnutelná!

Vychovatelky školní družiny ZŠ TGM

Vánoční šachový turnaj 
v ZŠ TGM

Poslední čtvrtek před vánočními prázdninami jsme ve spolupráci 
s panem Lubošem Severinem pro děti uspořádali Vánoční šachový 
turnaj. Zahrát si mohli žáci ze všech ročníků. Přihlásilo se celkem 
25 šachistů. 

V kategorii mladších žáků se na 1. místě umístil Šimon Jukl 
z 2. ročníku, na 2. místě Matěj Kubeš z 2. ročníku a na 3. místě Josef 
Loula z 2. ročníku. Mezi staršími žáky byli nejúspěšnější na 1. místě 
Jakub Jukl ze 7. ročníku, na 2. místě Filip Scheinherr ze 4. ročníku 
a na 3. místě Stanislav Matoušek z 5. ročníku.

Celkově nejlepším hráčem turnaje se stal Šimon Jukl z 2. ročníku. 
Nejlepší dívkou byla Kateřina Jeníčková z 9. ročníku.

Výherci dostali diplomy, medaile a ceny, které věnovala fi rma Dura 
Automotive. Velice děkujeme panu Severinovi za pomoc s organizací 
a panu Juklovi za zprostředkování cen pro vítěze.

Zuzana Voračková, vychovatelka ŠD

Vánoční fl ashmob 
Předvánoční čtvrtek 19. prosince nebyl v „Masaryčce“ zdaleka 

den jako každý jiný. Děti doma natrénovaly taneční kroky na známou 
vánoční písničku a jakmile ze školního rozhlasu zazněl domluvený 
signál, zaplnil se během chvilky školní dvůr malými i velkými natě-
šenými a roztančenými dětmi.

Společný tanec byl báječný. Užili si ho všichni naplno a pro velký 
ohlas diváků přihlížejících z okolních oken zopakoval celý školní 
dvůr tanec ještě jednou. Lepší vykročení vstříc vánočním dnům jsme 
si nemohli přát. ☺

Mgr. Věra Uriánková
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Akce  
17. 1.  20 h  

 

Program večera 

18. 1. 18. h 

19. 1. 16–17.30 h 

19. 1. 18 – 19.30 h 

20. 1.  17 h 

22. 1. 11 h 

23. 1. 16.30– 19.30 h 

23. 1. 10.30 h  

23. 1. 17 h 

24. 1. 17 h  

30. 1. 16.30 h 
 

 
19. 1. 15 h 

 

22. 1. 19 h 

24. 1. 20 h 

26. 1. 15 h

29. 1. 19 h  

31. 1. 20 h  

31. 1. 15 h
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p o r tp o r t

Kuželkářské 
zpravodajství

Sotva začal nový rok, již se rozběhly různé 
kuželkářské soutěže. Jak je dobrým zvykem 
po spoustu let, úvodní víkend ledna byl věno-
ván okresním přeborům jednotlivců. Rovněž 
proběhla úvodní kola jarní části několika 
dlouhodobých soutěží.
Okresní přebory

V sobotu 4. ledna se na strakonické ku-
želně konala mistrovství okresu jednotlivců 
v kategoriích mužů, žen, seniorů a seniorek. 
Nejprestižnější kategorii ovládl K. Koubek 
ml. s výkonem 589 poražených kuželek. 
Pomyslnou bronzovou medaili obdržel V. 
Kobliha (542). Oba mají právo na postup 
na krajský přebor, který hostí 25. ledna Tábor. 
Na dalších místech se umístili L. Drnek (4., 
526), J. Vokurka (6., 521), K. Koubek (10., 
490) a R. Flandera (11., 489).

V ženách Blatnou reprezentovala P. Prý-
masová. V dramatickém souboji nakonec 
obsadila 2. místo za celkový výkon 507 
kuželek, čímž si vybojovala účast na MJčK 
hraném v Blatné.

Stříbrnou pozici mezi seniory obsadil D. 
Lexa, když shodil 537 kuželek. Hned za ním 
skončil J. Pýcha (505) a oba postoupili na mis-
trovství kraje do Č. Velenic. Sestavu doplnil 
celkově 6. M. Loukota (470).

V kategorii seniorek startovala B. Řího-
vá, která zaznamenala 446 kuželek a také se 
kvalifi kovala na krajské přebory, které se hrají 
ve Slavonicích.

O den později se utkala mládež na domácí 
kuželně. Nejmladší účastník turnaje A. Sta-
něk zahrál 161 kuželek a vyhrál v přípravce. 
Souboj mezi mladšími žákyněmi opanovala 
N. Baťková v osobním rekordu 277 kuželek. 
Kompletní stupně vítězů si mezi sebou roz-
dělili mladší žáci - vítězný A. Köriš (234), 
2. V. Hajník (224) a 3. V. Kupar (219). Mezi 
staršími žákyněmi byla stříbrná S. Baťková, 
když porazila 211 kuželek. 

Prvenství v soutěži dorostenek obhájila 
M. Kalousová (575), když těsně přehrála B. 
Svačinovou (566). Třetí skončila T. Drnková 
(466), K. Baťková pro zranění nedohrála. 
Titul dorosteneckého vicemistra uzmul M. 
Kupar (514), bronzový byl M. Pekárek (506) 
a bramborový M. Sitter (479).

Jediný junior v okrese F. Cheníček strefi l 
kvalitních 580 kuželek.

Všichni zúčastnění postoupili na krajské 
přebory. Žáci se představí v N. Hradech, 
dorostenci v Dačicích, dorostenky ve Slavo-
nicích a junioři v Nové Bystřici. Vše proběhne 
o víkendu 25. a 26. ledna.
Céčko - OP Strakonice a Písek

Jako první do druhé části ročníku vstou-
pil okresní tým, který v sestavě B. Říhová, 
J. Pýcha, K. Koubek, J. Baťka, M. Loukota 
a R. Cheníček nastoupil v Písku. Na těžkých 
drahách dlouho bojovali, ale nakonec prohráli 
3:5 se skóre 2171:2245 sražených kuželek. 
I tak nadále patří Céčku 1. místo v tabulce. 

Další utkání se odehrálo 15. ledna. Poté 
se hráči představí 24. ledna ve Strakonicích.

Soutěže mládeže
Do akcí již také šly mladé naděje v tý-

mových soutěžích. Ligová sestava M. Kupar, 
M. Pekárek, M. Kalousová a B. Svačinová 
přivítala 12. ledna Novou Bystřici. Zápas 
domácí ovládli zcela jasně 2:0 a 1747:1615 

poražených kuželek. Hráčkou zápasu byla 
s 585 kuželkami B. Svačinová. V neúplné 
tabulce tým poskočil na 3. místo.

Rezerva hrající krajský přebor zavítala 
ve stejný den do Loučovic. Ve složení M. Si-
tter, S. Baťková a J. Vaňata (nejlepší blatenský 
výkon 389) obsadili 3. místo a stejná příčka 
jim patří i v tabulce.

O následujícím 
víkendu hraje mlá-
dež 4. kola pohárů 
jednotlivců. Žáci se 
představí ve Strako-
nicích a dorostenci 
na pražském Žižko-
vě. Své první zápasy 
jara odehrají i Áčko 
v Loučovicích (so-
bota 18.) a Béčko 
v Táboře (pátek 17.).

Za Kuželky TJ 
Blatná Lukáš Drnek

Medailistky dorostenky

Rekord N. Baťkové

Mladí talenti ve vánočním ping-pongovém turnaji
„U Čiláka“ pohnuli nebem i zemí, aby srovnali krok s ostřílenými bardy

Buzice - Před zasednutím ke štědrovečer-
ní tabuli nabízí buzická hospoda „U Čiláka“ 
řadu let možnost sportovního vyžití u ping-
-pongových stolů. Jinými slovy - než sma-
žený kapr s bramborovým salátem a vánoční 
cukroví vytvarují „hezké tělo“, není od věci 
napřed nějaké kilo shodit. Je to mimochodem 
také zaručený lék na předvánoční stres!

Loni byla sešlost na vánočním turnaji 
ve stolním tenise „U Čiláka“ spíše symbolic-
ká. O to více vyznavačů „pinčesu“ změřilo 
síly letos. Celkem dorazilo 24 dospělých a dva 
školáci. V praxi to znamenalo, že se turnaj 
a navazující vyhlášení výsledků protáhly 
do 21.00 hodin. Pořadatelé tradiční „smečo-
vé laviny“ kvitovali s povděkem fakt, že se 
„rychlých prken“ chopilo i osm domácích 
borců. Tak silné zastoupení tu mateřská obec 
dlouho neměla!
Jeden turnaj nestačil

Ačkoliv je vánoční ping-pongový turnaj 
v Buzicích určen i mládeži, od jisté doby se tu 
zmíněná kategorie téměř nevyskytuje. Letos, 
stejně jako loni, tu byla zastoupena pouze 
jednou sourozeneckou dvojicí - Robinem 
(9 let) a Ninou (12 let) Langerovými z Bělčic. 
Nutno ovšem podotknout, že oba jsou v tomto 
sportu velice zdatní. Kromě toho stihli onu 
prosincovou neděli turnaje hned dva: „Sem 
do Buzic jsme se přesouvali z turnaje v Žicho-
vicích. Tam Robin vybojoval stříbrnou pozici 
a vezl si sebou pohár s medailí,“ nechala se 
slyšet jejich maminka, zastávající dvojroli 
osobního šoféra a trenéra mladých talentů. 
Robin s Ninou se věnují už tři roky stolnímu 
tenisu závodně. Reprezentují Březnici: „Tré-
nujeme jednou až dvakrát týdně. Aby naše 
příprava byla dokonalá, máme ping- pongový 

stůl i doma,“ podotýká Robin. Dva turnaje 
v jednom dni prý nepředstavují pro bělčické 
naděje žádnou extrémní zátěž: „Samozřejmě 
do toho dáváme maximum. Ale je to v poho-
dě,“ tvrdí Robin s Ninou.

Na buzické půdě mohli hrát jen spolu. 
Organizátoři jim tedy alespoň přidali nějaký 
ten set navíc, aby mladé svaly pořádně pro-
táhli. Tady nebylo místa pro gentlemanská 
gesta a tak Robin neúprosně „vyklepl“ sestru 
Ninu bez zisku setu. Ta mu ale samozřejmě 
nedala nic zadarmo. Oba si plným právem 
vysloužili věcné odměny, nicméně z hlavní 
ceny- značkových sportovních hodinek - se 
radoval Robin. 

Ženu ani květinou neuhodíš. V „pinče-
su“ jí ale ušetřit nemůžeš!

Letošní sestava na ping-pongovém turnaji 
v Buzicích se mohla pochlubit svou „růží 
mezi trním“.

Jediná představitelka něžného pohlaví 
Kristýna Kolářová z Horní Plané si vedla 
statečně. Nicméně pro střet s mužskými pro-
tějšky to nestačilo. Jako jediná žena turnaje 
měla ovšem právo na speciální cenu- tou se 
stal kvalitní vysavač fi rmy „LEIFHEIT“.

(pokrač. na str. 16)
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Sportovní galavečer v pražské Lucerně
 O boxerské cestě Milana Budoše jsme 

vás již informovali v prosincovém čísle Bla-
tenských listů. Od září minulého roku Milan 
poctivě trénoval nejen na domácí půdě pod 
vedením Petra Maňasky a Martina Samce, 
neuvěřitelnou oporou mu byli v posledních 

měsících Martin Gaňo (KG-Academy) a Ma-
touš Rajmont (Celebrity Boxing Place), se 
kterými Milan trénoval v Praze. Matouš Ra-
jmont byl hlavním organizátorem Sportovního 
galavečeru v pražské Lucerně a netrpělivě 
očekával Milanův výkon.

Lístky na tuto sportovní akci byly vy-
prodané již několik týdnů dopředu a nutno 
podotknout, že se do Prahy 30. listopadu 
vydal bohatý zástup blatenských fanoušků. Ti, 
kteří nemohli sledovat Milanův zápas naživo, 
využili promítání, které pro ně nachystala 
Restaurace Sokolovna v Blatné.

Celý galavečer se nesl v dress code první 
republiky, muži nahodili obleky a dámy ob-
lékly večerní róby. Atmosféra byla sváteční 

i bojovná zároveň. Zápas Milana Budoše 
a Roberta Kurky byl šestý v pořadí na hlavní 
kartě. A Milanův nástup spustil v Lucerně 
vřavu. Synchronizované pokřiky blatenských 
fanoušků zaskočily přítomné diváky a slyšet 
celým sálem bylo již jen „Milan Budoš!“

První kolo bylo vyrovnané, nicméně 
na jeho konci Milan jednoznačně převzal 
otěže zápasu. Nad svým protivníkem měl 
převahu. Ukázal, že se tvrdá příprava vyplatila 
a nikoho nenechalo na pochybách, že tento 
kluk z Pacelic má své místo v ringů právem! 
Robert Kurka byl zaskočen Milanovou silnou 
levačkou, kterou několikrát Milan fantasticky 
trefi l. S každou ranou dostával Milan diváky 
Lucerny do varu a ti, kteří mu do té doby 
nevěnovali dostatečnou pozornost, z něho 
nemohli spustit oči. Neskutečný Milanův 
talent si podmanil všechny.

Celé druhé kolo již bylo pod boxerskou 
taktovkou Milana a na jeho konci byl Mi-
lan první boxer, kterému se povedlo poslat 
Kurku k zemi do počítání… Velice těžko se 
Kurka zvedal ze země, ale nakonec se mu to 

povedlo. Kdyby vzápětí nezazněl závěrečný 
gong druhého kola, Milan by Kurku pravdě-
podobně dokončil. Kurka však ve třetím kole 
trefi l Milana natolik silně, že rozhodčí zápas 
ukončil v jeho prospěch. Nutno podotknout, 
že Milana k zemi skolit nedokázal a zápas byl 
ukončen, ačkoliv se Milan dožadoval pokra-
čování. Milanův výkon zanechal obdivuhodný 
dojem nejen na jeho trenéry, ale i na trenéry 
Roberta Kurky. Ti mu ihned po skončení přišli 
osobně gratulovat k fantastickému výkonu při 
premiéře mezi profesionály.

Poděkování patří všem, kteří Milana 
na jeho boxerské cestě provázejí. Trenérům, 
sparring partnerům, rodině, přátelům a spon-
zorům Golden Gate investiční společnost 
a.s., KG – Academy, Celebrity Boxing Place, 
Zdeněk Vinter – klempířské práce.

 A protože štěstí přeje odvážným a stateč-
ným, další nabídky na zápasy má již Milan 
otevřené.

„Život není o tom, jak tvrdý úder umíte dát, 
ale kolik ran zvládnete dostat a přesto jít 

stále vpřed.“ (Sylvester Stalone)

Tereza Sedláčková

Epický nástup Milana Budoše!

Soustředění přes zápasem

Zleva Petr Maňaska, Milan Budoš, Daniel Brož, 
Martin Samec

Lednový turnaj v badmintonu
Dne 11.1.2025 uspořádal oddíl badmintonu Sokola Blatná tradiční lednový turnaj, kterého 

se kromě hostí z Čimelic, Sedlice, Písku a členů blatenského Sokola zúčastnil i hráč z Nového 
Zélandu. Tímto se stal turnaj mezinárodním a podtrhl tak výbornou atmosféru a skvělé výkony 
všech přátel tohoto sportu. Velký dík patří všem aktérům, hostům a hlavně místním borcům 
za přípravu bohatého zázemí a pohodovou atmosféru v průběhu celého turnaje. Celkem se 
zúčastnilo 24 hráčů a vítězství si velmi těsně v součtu skóre odnesli Filip Chylík a Vlaďka 
Potůčková.                                                                           Za oddíl badmintonu Michal Dvořák

Všem přátelům žaludského esa se na vědomost dává, že
v sobotu 25. ledna 2025

proběhne v hospodě „ U Čiláka“ v Buzicích oblíbený a hojně 
navštěvovaný turnaj v karetní hře 

„Prší“
Prezentace hráčů začíná ve 13.00 hodin tamtéž.
První list bude vynesen úderem 14.00 hodiny.

Turnaj je určen dětem i dospělým. Občerstvení zajištěno.
Přijďte strávit příjemné odpoledne do vyhlášeného šenku a setřást 

ze sebe starosti všedních dnů!
Srdečně zvou a těší se pořadatelé hospoda „U Čiláka“ Buzice, 

PROSPORT Blatná a Jednota „Orel“ Strakonice

Všichni milovníci dobrého jídla, zejména pak klasických 
specialit připravených z vepře domácího, jsou zváni 

do hospody „U Čiláka“ v Buzicích.
Tady o sobotě 1. února v 15.00 hodin mohou sobě povolit 
opasky a v rámci „vepřových hodů“ dopřát svým 

žaludkům, co hrdlo a peněženka ráčí!
Výběr chutných soust náležitě podbarví hudební lahůdky 

v podání kapely pana Koubka z Blatné.
Takže - vydatné krmi zdar! Sejdeme se „U Čiláka“!
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Mladí talenti..... (pokrač. ze str. 14)
Pro zařizování domácnosti ideální příspě-

vek, který mladé zpěvačce a zdravotní sestře 
udělal velkou radost. „Já mám ráda všechny 
sporty a miluji výzvy“, svěřila se po skončení 
přeboru Kristýna, „Jsem zastánkyní toho, že 
zkusit se má  všechno.“ Svou „pinčesovou“ 
premiéru si prý náramně užívala : „Tajně jsem 
doufala, že alespoň jednoho soupeře vyřadím. 
No nic- do příštího turnaje potrénuji s přítelem 
a pak to snad vyjde,“ věří úžasná průkopnice 
volnočasových aktivit, co se nevyhýbá ani 
fotbalu nebo hokeji. Ocenila mimo jiné i fakt, 
že ji během vánočního turnaje silnější soupeři 
ušetřili prudších smečí a podobných výpadů: 
„Z jejich strany šlo o gesto galantnosti,“ usmívá 
se Kristýna Kolářová.

Její přítel Štefan Beránek tu samozřejmě 
také nemohl chybět. Ona buzická hospoda 
„U Čiláka“ zosobňuje jeho druhý domov. „Já 
tady rád trávím volný čas a cítím se tu moc fajn. 
Neúčastním se jen ping-pongových turnajů- 
jezdím sem i na nohejbal a populární „Prší“, 

ř íká  sympat ický 
mladík. V minulosti 
se „prosmečoval“ 
dokonce na stupně 
vítězů: „Dneska to 
ale bylo horší. Vypa-
dl jsem v osmifi nále 
po třech zkažených 
podáních. Zavinil 
jsem si to prostě 
sám,“ bere osobní 
výsledek sportovně 
Štefan. Ostatně on 
je výrazně dominant-
ní postavou jiného 

sportu: „Pět let jsem působil na pozici fotbalo-
vého brankáře ve vyšší německé soutěži. Teď 
mám za sebou přestup do Českého Krumlova. 
S tím vlastně souvisí i moje nadšení pro stolní 
tenis, protože na fotbalových soustředěních 

mu s kluky z týmu věnujeme každou volnou 
chvíli,“poznamenává úspěšný gólman.
Zlato putovalo do Kocelovic

Úplně poprvé v historii vánočních „pinče-
sů“ na půdě hospody „U Čiláka“ sem zavítal 
Pavel Řísský z Kocelovic. Oslovila ho pozván-
ka, otištěná v obsahu periodika „Blatenské 
listy“. Jeho účinkování zde lze stručně shrnout 
následně- „Přijel, viděl, zahrál si a zvítězil !“ 
Vynikající bijec i technik si ale musel triumf 
poctivě  „odmakat“: „S ping-pongem na úrovni 
okresního přeboru jsem skončil ve svých pět-
advaceti letech. K tomuto sportu mně vlastně 
přivedl soused a pozdější slavný fotbalový 
profík Roman Vonášek, když mi bylo sedm-
náct. Když se narodili synové, prožíval jsem 
dilema: „Stolní tenis nebo fotbal ?“ Tenkrát 
vyhrála kopaná,“ vypráví borec na několika 
frontách. Po dalším čtvrtstoletí přišel ping-
-pongový „comeback“: „Nicméně se pro mě 
stal doplňkovým sportem na zimní období,“ 
zdůrazňuje Pavel Řísský, „Ve zbytku roku 
pro mě představuje prioritu běh.“ V minulosti 
kocelovický borec nejprve zaměstnával „rychlé 
prkno“ na sále tamní hospody: „Jenže postupem 
času jsem tam zůstal sám. Dneska trénujeme 
v Kasejovicích, kde máme zázemí v podobě 
moc hezké školní tělocvičny.“

Kvalitu buzického vánočního turnaje Pavel 
Řísský ocenil s uznáním: „Je to už pěkná úro-
veň a je moc dobře, že se taková akce dělá.“ 
Semifi nále, kde se slušně zapotil, pro něho prý 
bylo napínavější než samo fi nále: „Povedlo se 
mi tedy soupeře „vyprovodit“ v závěrečném 
setu jen s jedním uhraným míčkem. Ale tomu 
předcházel vzácně vyrovnaný set,“ dodává. 
Podlehl mu Jan Maraus z Lázu, medailovou 
stupnici doplnil Zdeněk Maršík z Koupě. Do-
slova nebem i zemí pohnul ve své parádní jízdě 
benjamínek skupiny dospělých- Adam Ounic-
ký z Blatné ( 13 let ). Určitě ho čeká slibná 
sportovní budoucnost. Jeho čtvrté místo tady 

v Buzicích hovořilo samo za sebe.  V porovnání 
s ostřílenými bardy obstál se ctí!
Všechno má svou historii. I buzický „pinčes“.

Ve vánočním turnaji se postavil za hrací 
stůl i jeho ředitel a majitel hospody Petr Samec. 
Ve chvíli odpočinku přinesl na sál skleněný 
putovní pohár - kus poctivé historie buzického 
„pinčesu“, který tu teď jeho zásluhou prožívá 
renesanci. „Původně se hrálo v buzické škole. 
A začínalo se někdy před třiceti lety. I můj táta 
tam chodil,“ připomíná rozjezd oblíbené akti-
vity pro všechny Petr Samec, „V době renovace 
školní budovy se přestěhovaly turnaje a trénin-
ky do hospody „U Trčů“, kterou provozoval náš 
prima kamarád Josef Pikl. Ten už, bohužel, není 
mezi námi. Pověst vynikajícího „pinčesmana“ 
si tam vydobyl buzický rodák Karel Šorna st., 
co tam minimálně třikrát putovní pohár vyhrál. 
Tady u mě pokračovala „pinčesová“ historie 
souběžně s otevřením hospody „U Čiláka“ 
roku 2009. Pokud máme sáhnout hlouběji 
do minulosti, buzický ping-pongový stůl se 
transportoval do naší vesnice „vejtřaskou“ roku 
1962. Nezbytnou rekonstrukci na něm udělal 
Miroslav Rataj st,, putovní pohár zhotovil Vác-
lav Slezák. Potom se hrálo a hrálo se hlavně pro 
radost a rozptýlení, dědci- kluci dohromady,“ 
uzavírá své osobní paměti Petr samec. Putov-
ní pohár zatím odpočívá v komoře hospody 
„U Čiláka“ jako cenná relikvie a svědek zašlých 
časů. Ale kdo ví ? Jeho doba třeba zase přijde!

Pořadatelé letošního vánočního turnaje 
v ping-pongu „U Čiláka“- PROSPORT Blatná, 
Jednota Orel Strakonice a samozřejmě hospoda 
„U Čiláka“- srdečně děkují všem sponzorům . 
Jsou to: hospoda „U Čiláka“ v Buzicích, Textil 
„Pod věží“ Blatná, „Sladká švadlenka“ Blatná, 
LEIFHEIT Blatná, AGRO Blatná, Zámecký 
lihovar a pivovar Blatná, Hospoda „U Datla“ 
Blatná, Auto-moto Bláha Blatná, Jiří Kolář- 
lesní a zahradní technika Blatná, Josef Ředina. 
Škvořetice, Svět dětí a sportu Blatná, Blatenská 
tiskárna.

Vladimír Šavrda

Pohádkové přání čtenářům Blatenských listů do nového roku o vděčnosti
Žil na poušti ptáček. Bylo to nehostinné 

místo, ale narodil se tam a každý den radostně 
zpíval všem bytostem a Bohu. Děkoval za každý 
den života.

Jednou kolem letěl anděl, který byl na cestě 
k Bohu. Uviděl unaveného ptáčka. Zeptal se ho: 
„Mohu pro tebe něco udělat?“ Ptáček řekl: „Je tu 
velké horko, pálí mne nohy od písku a rozpálené 
země. Nemohl by zde, prosím, vyrůst strom, 
abych mohl v jeho stínu a větvích odpočívat 
a zchladit své nohy?“ Anděl odpověděl: „Tako-
vou moc nemám. Ale právě letím k Bohu, tak se 
Pána zeptám, jestli by ti mohl pomoci.“ 

Když anděl dorazil k Bohu a vyřídil své 
záležitosti, zeptal se Stvořitele: „Pane, na Zemi 
jsem potkal ptáčka. Ten mi sdělil, že na poušti, 
kde žije, mu je horko na nožičky. Prosí, jestli by 
mohl na poušti vyrůst strom, v jehož koruně by 
si zchladil své nohy.“

Bůh řekl: „Karma, a tedy osud toho ptáčka 
na poušti nedovoluje, aby mu bylo ulehčeno. 
Nemohu to pro něj udělat. Ale řekni mu, ať 
na poušti stojí jen na jedné noze. Druhou ať si 

schová do pírek a ochrání před horkem. Po chvíli 
ať si nohy vystřídá.“

Anděl na zpáteční cestě vyhledal ptáčka 
a předal mu vzkaz od Boha. Ptáček radostně 
zazpíval: „Děkuji Bohu a Tobě anděli, že jsi 
mi předal tak dobrou radu!“ Od té doby ptáček, 
kdy jen mohl, postával v poušti jen na jedné 
noze a pak zase na druhé. Každý den radostně, 
jak nejlépe mohl, zpíval andělům, Bohu a všem 
bytostem na poušti, aby jim ulehčil jejich úděl. 
Děkoval s vděčností Matce Zemi za všechno, co 
mu dává. Děkoval za každý den života. 

Po nějaké době zase kolem letěl anděl, který 
byl na cestě k Bohu. Uviděl ptáčka, jak seděl 
ve stínu na větvi stromu, který vyrostl na pouš-
ti. Ptáček, jakmile spatřil anděla, radostně mu 
zazpíval: „Prosím vyřiď Bohu mé velké podě-
kování, že zde nechal vyrůst strom!“

Když anděl dorazil k Bohu, vyřídil své zá-
ležitosti a zeptal se Stvořitele: „Pane, na Zemi 
jsem potkal ptáčka. Děkuje Ti za strom, který jsi 
pro něj nechal na poušti vyrůst, aby si zchladil 
své nožičky. Jen mi prosím řekni, jak je možné, 

že strom nakonec vyrostl? Říkal jsi, Pane, že 
osud a karma toho ptáčka nedovoluje, aby mu 
bylo ulehčeno.“

Bůh řekl andělovi: „Vděčnost za to, co je, 
bezpodmínečná radost a bezpodmínečná láska 
jsou mocná síly, které dokáží rozpustit karmu 
a změnit osud každé bytosti.“

Mnoho vděčnosti, bezpodmínečné radosti 
a lásky každému v novém roce, čtenářům Blaten-
ských listů i jejich rodinám. Velké poděkování 
redakci Blatenských listů za poctivou práci. Ať 
každý rozdáváme radost a štěstí svým rodinám, 
sousedům, na pracovištích, všem živým by-
tostem kolem nás. Ať je svět krásným místem 
k životu pro všechny bytosti.
Volně převyprávěl A. Drobník Ales.Drobnik@
seznam.cz z kurzu 81 000 Deeksha Yagna, zdroj: 
https://hnutizlatehoveku.cz.

Obrázek je od Rajesh Ba-
louria z Pixabay – obrázky 
zdarma.
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BUĎTE SOUČÁSTÍ
STABILNÍ RODINNÉ
FIRMY
S BUDOUCNOSTÍ!

pfeifergroup.com /cs

We connect people,
nature and technology.

For better wood solutions.

Aktuálně volné pozice:
TRHANOV Obsluha linky / Elektrikář /
Řidič VZV

13. plat
25 dní dovolené
Přítomnostní prémie 1.000 Kč / měsíc
Stravenkový paušál
Příspěvěk na dopravu
Náborový příspěvek 12.000 Kč a mnoho dalšího

Neváhejte a přijďte se k nám osobně podívat.
Pohovory v Chanovicích probíhají každou středu v 9,00 hod.

ZAJÍMÁ VÁS, 
JAK TO U NÁS VYPADÁ?

NASKENUJTE QR KÓD.

PFEIFER HOLZ S.R.O.
TRHANOV 72
345 33 TRHANOV

PFEIFER HOLZ S.R.O.
CHANOVICE 102
341 01 HORAŽĎOVICE

IVANA ŠIMONOVÁ
TEL. 602 659 522
NABOR@PFEIFERGROUP.COM

MARIE CHMELÍKOVÁ
TEL. 379 414 013
NABOR@PFEIFERGROUP.COM

Aktkk uálnll ě vovv lnll é pozizz ce:
TRTT HAHH NOV Obsluha linky / Elektrikář /
Řidič VZV
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- VÝSTAVBA BYTOVÝCH I 
   NEBYTOVÝCH PROSTOR, NOVOSTAVBY
- REKONSTRUKCE VESNICKÝCH CHALUP,
   PAMÁTKOVÝCH OBJEKTŮ A RODINNÝCH DOMŮ
- ZEMNÍ A VÝKOPOVÉ PRÁCE BAGREM 
- KONTEJNEROVÁ DOPRAVA 

BLATNÁ

SpaceSolution s.r.o.
STAVEBNÍ SPOLEČNOST

info@spacesolution.cz +420 737 18 19 19
www.spacesolution.cz

Hajanka
výroba prošívaných přikrývek

a polštářů, čištění peří
Otevřeno:

Po - Út - ZAVŘENO
St  - Čt - 8.00-11.00
Pá - 14.00 - 17.00

Jinak možno po telefonické dohodě

Hajany 80  Tel.: 732 236 153 www.spanekvperi.cz

  náhradní díly Škoda 
      + zahraniční vozidla
  autodoplňky, maziva, oleje
  výroba klíčů
  prodej vložek, zámků, kování
    sjednocování a oprava vložek FAB,
      TITAN
  elektrické a ruční nářadí
  vruty, šrouby, hmoždinky, kotvy

Provozní doba: Po-Pá 7.30 - 16.00
 So 8.00 - 11.00

J. P. KOUBKA 81, BLATNÁ
tel: 777 024 366, 383 422 111
e-mail: chvatalm@seznam.cz

Nová služba: broušení nožů, nůžek,
seker a dlát
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Kde si vaší práce 

VISHAY BLATNÁ 

„Tohle není klasická fabrika!“

 

 

 

-  závodní stravování

 

 

 
         OCELOVÉ KONSTRUKCE ZÁHROBÍ s.r.o. 
                  přijmou nové zaměstnace na pozici: 

                „ZÁMEČNÍK“. 
  Bližší informace na tel. čísle 721 631 693 nebo e – mail: info@okzahrobi.cz 

• Zaměřování:
     • budov a pozemků
     • věcných břemen
     • inženýrských sítí
     • mapových podkladů pro projekty
• Zápisy do katastru nemovitostí

603 514 655
geodezie-blatna.cz

GEODÉZIE
BLATNÁ s.r.o.  

▲ ▲
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MAXIMAXI
elektro Blatná



PŘÍLOHA BLATENSKÝCH LISTŮ  Blatná 17. ledna 2025 

Roman Kreuziger - pětinásobný král české 
cyklistiky, jehož „sláva hvězd se dotýká“
Dokázal se vymanit i z objetí „třinácté lomnaty“.

Slavný vojevůd-
ce a makedonský 
král Alexandr Veli-
ký proslul dobytím 
a ovládnutím nebý-

valé územní plochy. A to nejen na svou dobu.
To, co on dokázal ve vojenské oblasti, 

dokázal za prahem 21. století jeden rodák 
z Moravské Třebové ve světě závodní cyk-
listiky. Jmenuje se Roman Kreuziger. Na-
místo půdy dobyl a ovládl během oslnivé 
kariéry historicky ojedinělou sbírku sportov-
ních trofejí. Kdyby roku 1918 nezrušil prezi-
dent „Osvoboditel“ feudální tituly, pasování 
do šlechtického stavu by ho „neminulo“.

Ale králem se stal - dokonce pětkrát. 
Pochopitelně králem cyklistiky. A sice v le-
tech 2004, 2008, 2009, 2013 a 2018. Z jeho 
hustě popsaného bohatýrského rejstříku 
dále vyčnívají například tyto trumfy - mistr 
světa v juniorské kategorii (2004), vítězství 
19. etapy GIRO d'ITALIA (2012), celkové 
5.místo na TOUR de France…….

Jeho doménou byla od prvopočátků sil-
niční cyklistika. Tady má na svém kontě ta 
nejúžasnější dobrodružství se šťastným a té-
měř vždy fenomenálním koncem - „Mekky“ 
výkvětu světových závodních profi  stájí. 
Španělskou „Vueltu“ (třikrát), GIRO d'Ita-
lia (čtyřikrát) a zejména legendární „Starou 
dámu“ - TOUR de FRANCE (desetkrát). 
Tisíckrát oslavovanou, tisíckrát proklína-
nou, tisíckrát oplakanou krvavými slzami. 
A přece milovanou! Je to sen všech cyklistů 
vyzvat ji na souboj. Třeba i prohrát, jen to 
zkusit a podstoupit ten čestný a spravedlivý 
zápas. A Roman Kreuziger v tomto ohledu 
patří mezi ty nejtvrdší borce, kteří ji dali co 
proto a nikdo mu tuhle zásluhu už nevezme!

Ve svých 35 letech se roku 2021 rozho-
dl jeden z největších českých cyklistických 
profíků a největších Čechů vůbec ukončit 
sportovní kariéru. „Tělo mi říkalo, že už 
toho bylo dost. Navíc tím, jak mě nevzali 
na olympiádu, oslabila se má motivace,“ pro-
nesl Roman Kreuziger na tiskové konferenci 
v Praze. Jeho závěrečným závodním vystou-
pením se stal přebor kolem Sicílie.

Elitní cyklistiku však na hřebík nepo-
věsil. Jen závodní dres vyměnil za týmové 
oblečení sportovního ředitele stáje „Bahrain 
Victorius“, kde milovanému sportu  nadále 
poskytuje cenné služby a je zárukou dalšího 
udržení dobrého jména, kvality i příznivého 
kursu vstříc neznámu. 

I přes vrchovatě naplněný časový harmo-
nogram posledních tří let na novém působišti 
si Roman Kreuziger našel „skulinu“ pro po-
skytnutí rozhovoru do novin. K setkání došlo 
v horním patře jednoho plzeňského bistra. 
Tamní personál Romana dobře zná, neboť si 
právě tohle příjemné prostředí oblíbil a za-

řadil se mezi věrnou klientelu zmíněného 
podniku. Jen nebýt s tím volným časem tak 
„na štíru“……
V.Š: „Od jaké doby se datuje vaše nadšení pro 
cyklistiku? A jistě si vzpomenete na své vůbec 
první kolo - předpokládám, že pro člověka, 
co spojil svůj život s vrcholovou cyklistikou, 
je to něco jako první láska…..“

R.K: „Tak tohle nebylo ani tak o nadšení 
jako spíše o motivaci, kterou jsem měl přímo 
doma. Můj otec si sám zvolil dráhu cyklis-
tického závodníka (získal titul juniorského 
mistra světa v cyklokrosu – pozn.red.).

Co se týče mého prvního kola, tak v jede-
nácti letech jsem dostal silniční model od fi r-
my Štěrba, dělaný na míru. Pochopitelně 
nějaké „šlapadlo“ jsem měl v užívání určitě 
dřív, ale podrobnosti si nevybavím.“ 
V.Š: „Narodil jste se v Moravské Třebové. 
Byly v tomhle městě nějaké solidnější pod-
mínky pro rozvoj cyklistiky, od kterých se 
mladí sportovci mohli odrazit ?

R.K: „Shodou náhod moje maminka po-
chází z Lanškrouna a otec právě tam jezdil 
„vrcholovku“. Ale tím pro mě nějaké pevněj-
ší vazby s tímto krajem skončily. Kolo jsem 
tam příliš neprověřil. Nicméně v oblasti žáků 
a kadetů tam probíhaly prestižní závody, 
včetně Závodu míru žáků. Byla jich oprav-
du spousta - i v Jevíčku a právě v Lanškrou-
ně. Já jsem se tam potom vracel víceméně 
za účelem návštěv babiček a podobně.“
V.Š: „Vaše první tréninkové kilometry v úvo-
du kariéry jste najížděl pod dohledem otce. 
Jak vzpomínáte na tuhle „rodinnou školu“?

R.K: „Táta fi guroval jako prvotní im-
puls a vzor. A v roli mého trenéra fungoval 
až do mých juniorských let. Teprve potom 
do závodní přípravy přestával zasahovat. Mi-
mochodem- táta prohání kolo pořád. A občas 
se i spolu svezem!

V Plzni skvěle fungovala  naše cyklistic-
ká skupina, kterou společně s tátou vedl ještě 
František Raboň. My jako mladí kluci plus 
se k nám přidávali  další cizí jezdci našeho 
věku. Zájem byl obrovský. Potom nás zastře-
šila plzeňská Škodovka, následovaly i jiné 
týmy v tomhle městě, všelijak se to potom 
propojovalo….“
V.Š: „Vaše velmi úspěšná juniorská léta 
v silniční cyklistice se stala přemostěním 
do profi  sféry dospělých závodníků.  Které 
momenty z cyklistické „zkoušky dospělosti“ 
vám natrvalo utkvěly v paměti a jak jste si 
zvykal na „ostruhy“ placeného sportovce ?“

R.K: „Juniorská kapitola byla dob-
rá do května prvního roku, kdy jsem jako 
„prvoročák“ spadl na „Závodě míru juniorů“ 
a zlomil si nohu. Situaci jsem mohl zachra-
ňovat až před Mistrovstvím světa v Kanadě. 
Ale to jsem ještě stejně chodil o berlích. 

V jízdě na kole mi to už totiž problémy ne-
dělalo, zato pěšky jsem se pořád belhal s bo-
lestí. Takže tohle znamenalo určitý zádrhel 
v kariéře, protože jsem dlouho nevěděl, zda 
a jak se pohybově a zdravotně srovnám. Na-
štěstí ten druhý rok se vyvedl, co do Světo-
vého poháru jako takového plus Mistrovství 
světa a „placky“ z Mistrovství Evropy v cyk-
lokrosu. Hodně pomohlo i několik šťastných 
kombinací v organizačních záležitostech čili 
jsem mohl po položení základního kamene 
podepsat čtyři profesionální smlouvy.“
V.Š: „Cyklistika nejenže bolí v kopcích. Její 
výkonnostní forma sebou neustále nese riziko 
zranění. Stáli při vás během profesionální ka-
riéry „všichni svatí“ nebo to někdy „nestihli“?

R.K: „Já měl v tomhle ohledu docela 
štěstí. Úrazy a zranění se mi většinou oblou-
kem vyhýbaly. Výjimkou byl nějaký ten pád 
nebo dozvuk přetrénování.

Došlo však, pravda, k jedné tělesné újmě, 
která negativně ovlivnila můj závodní výsle-
dek na TOUR de FRANCE. Tehdy jsem chtěl 
pomoci k co nejlepšímu celkovému umístě-
ní Alexandru Vinokurovi. Za svůj osobní cíl 
jsem si vytkl dosažení etapového vítězství. 
Bohužel hned v jedné z úvodních etap jsem 
spadl a poranil si zápěstí. To poznamenalo celé 
moje následné účinkování v tomto ročníku 
„Staré dámy“. Ke vší smůle si nedlouho poté  
Alexandr Vinokurov zlomil stehenní kost a to 
pro něho znamenalo odstoupení ze závodu. Já 
jsem se rozhodl pokračovat a dobýt alespoň tu 
vysněnou etapu. To se mi však nepodařilo, ná-
sledující dny na trase jsem vyloženě protrpěl 
a nakonec si se ztrátou přes tři hodiny dojel 
pro 112.místo. Dodatečně se přišlo na to, že 
skoro celou TOUR jsem obrazil se zlomenou 
rukou (mikrofraktura člunkové kosti).“
V.Š: „Stará dáma“ TOUR de FRANCE je 
jakousi „výkladní skříní“ vrcholové profi  
cyklistiky. Startuje na ní světová špička a její 
bohaté dějiny si nezadají s předními literár-
ními díly slavných spisovatelů. Pro každého 
závodníka sama účast představuje nejbri-
lantnější vysvědčení jeho kariéry a životních 
zásluh. Mohl byste přiblížit nejzajímavější 
momenty z tohoto fenomenálního prostředí, 
konkrétně třeba zkušenosti s všudypřítomný-
mi davy fanoušků?“

R.K: „Člověk se na TOUR de FRANCE 
na jednu stranu strašně těší, protože se jedná 
o výsluní - Olymp cyklistického kalendáře. 
Na druhou stranu má před „Starou dámou“ 
pořádný respekt, protože je to prostě obrov-
ský stres. Dokonalou kapitolu tvoří samo or-
ganizační schéma- pořadatelé nic nenechají 
náhodě, všechno skvěle funguje a úroveň 
celého mezinárodního podniku si zkrátka za-
slouží to nejlepší hodnocení. Snad jen  hote-
ly pro ubytování jednotlivých výprav někdy 
v mezidobí 2008 / 2012 mohly nabízet větší 
komfort, ale i v tomto ohledu se situace od té 
doby ohromně zlepšila. 
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Co se týče rozpoložení skalního fanouš-
ka na TOUR de FRANCE, nemohu tohle 
objektivně posoudit, protože jsem tam ni-
kdy v pozici diváka nebyl. Desetkrát v roli 
závodníka a dvakrát jako sportovní ředitel, 
ale to je o něčem úplně jiném. Na kole to 
obecenstvo cyklista vůbec nevnímá - obrní 
se jakousi svou vlastní kulisou a soustředí se 
na svůj výkon. Ve vlastním zájmu! Teprve při 
sledování záznamu z etapy to zaregistruje.“
V.Š: „Startoval jste také na olympiádách 
v Pekingu (2008) a Londýně (2012). Existo-
valy mezi olympijskými středisky podstatnější 
rozdíly v zázemí pro sportovce a celkové situ-
aci s ohledem na to, že zatímco Velká Británie 
se řadí k demokratickým zemím, tak Čína 
zosobňuje ryze totalitní a autoritářský stát?“

R.K: „No, já jsem dýchal olympijský 
vzduch v Pekingu všehovšudy 72 hodin. 
Přicestoval jsem tam přímo z TOUR de 
FRANCE, a to na poslední chvíli. Cyklistika 
na olympijské půdě má tu nevýhodu, že je ot-
víracím závodem na úvod her. Pochopitelně 
– pro člověka je to velká čest moci reprezento-
vat rodnou vlast na olympiádě a snaží se udělat 
maximum , aby dopadl co nejlépe. Ale přece 
jen cyklisté mají každoročně TOUR, a tak to 
možná pociťují trochu jinak než třeba atleti.

Když mám zmínit otázku zázemí, je to 
vlastně takový tábor pro dospělé. Určitě tam 
sportovcům nic nechybí a i po organizační 
stránce to tam výborně klape. Ale znovu opa-
kuji - zatímco ostatní sportovci na olympiádě 
stráví někdy i tři týdny, cyklisté maximálně 
čtyři dny. Příjezd, závod a odjezd! A to plati-
lo stejně v Pekingu jako později v Londýně.“
V.Š: „Česká televize svého času odvysílala 
dokument „13.komnata Romana Kreuzi-
gera“. Ten pojednával o nepravdivém obvi-
nění z dopingu, které zavinilo  váš dvouletý 
„stopstav“ v závodní kariéře. Váš případ byl 
úřady stažen roku 2015 a dostalo se vám 
plné rehabilitace. Přece jen se na takovou 
křivdu ale jistě těžko zapomíná a vlastně 
jste byl poškozen co do dobré pověsti, tak 
profesionálních aktivit…..“

R.K: „Důležité je, že jsem své jméno 
očistil. Dostalo se mi školy života, o kterou 
jsem sice dvakrát nestál, ale přece jen- ote-
vřelo mi to jisté obzory a na vlastní kůži 
jsem poznal, jak může také fungovat svět. 
Já osobně se snažím na všem negativním 
hledat i něco pozitivního. Tahle dost trpká 
zkušenost mně určitě posunula někam dál. 
Dnes, když už nejsem závodník, se snažím 
v této souvislosti působit na své nástupce 
a pokračovatele, že čelí-li jakémukoliv bez-
práví a mají čisté svědomí a pravdu, vždyc-
ky existuje nějaká cesta k dosažení sprave-
dlnosti.“
V.Š: „Údajně vám byla přisouzena přezdívka 
„Křižák“. Jak a proč k tomu došlo?“

R.K: „Tuhle přezdívku si „vysloužil“ už 
můj otec a potom se to přeneslo v průběhu 
času na mně. Snad i proto, že se jmenujeme 
stejně. Nicméně kdo přišel s přezdívkou, ne-
vím. A ani jsem po tom nikdy nepátral.“
V.Š: „Jaký „vztah“ a jaké sympatie či naopak 
antipatie máte ke kopcům - „koření cyklis-
tiky“? Máte je v oblibě, jsou vám lhostejné 
nebo je berete jako „nutné zlo“?

R.K: „Osobně nejsem vůči kopcům ni-
kterak zaujatý. K závodům prostě patří. Cy-
klista se při tréninku zaměřuje právě na ně, 
vyjede si je třeba i vícekrát a má možnost 
propočtu, jak na který co nejlépe „zaútočit“. 
To o poznání horší jsou rovinaté etapy za vy-
datnějšího větru. To jsme na vlastní kůži po-
znávali třeba právě na TOUR v pasážích pod 
horami. Tam si jedinec nic nemůže vypočítat 
- změní se vítr a všechno je najednou jinak. 
Čili tvrdím - níže položené trasy dokáží být 
za běsnění větru mnohem zákeřnější a nároč-
nější než ta nejtvrdší stoupání!“

V.Š: „Jak vysoké tréninkové dávky jste 
v průběhu profesionální kariéry „dával“ 
za sezónu?“

R.K: „Tak v průměru se jednalo o rozpětí 
29 000 až 33 000 kilometrů. Z toho 8000 až 
10 000 závodních kilometrů, zbytek trénin-
kových.“

V.Š: „Máte nějaké vazby na Jihočeský kraj?“
R.K: „Společně s Kateřinou Neumanno-

vou jsme tam letos na jaře pořádali v rám-
ci ČEZ Lipno Sport Festivalu závody hor-
ských kol. A pevně věřím, že se tam vrátíme 
i v příštím roce.

Na Šumavě má naše rodina i své záze-
mí. Všude v těchto oblastech se nám moc 
líbí a považujeme je za skutečný skvost 
v pravém slova smyslu. Mimoto se mohou 
pochlubit kvalitními silnicemi, takže nás to 
oslovuje i coby cyklisty.“
V.Š: „Jak dnes žije po uzavření své kapitoly 
vrcholového cyklistického závodníka „ob-
čan“ Roman Kreuziger?“

R.K: „Je to jiné. Nás sportovních ředite-
lů je osm, nad námi pak další management, 
který tým Bahrain Victorious“ de facto řídí. 
Jako cyklistický závodník se člověk soustře-
dil na tu či onu etapu a tréninkový rozvrh. 
Ve funkci sportovního ředitele přemýšlím 
vlastně celoročně. Skvělé na této práci je, že 
my vlastně nemáme  pracovní hodiny. Tu-
díž plním své závazky třeba brzy ráno nebo 
i přes noc, ale odpoledne mám dostatek času 
věnovat se rodině.  Ovšem nároky na nás se 
rok od roku zvyšují- už to není ona stará dob-
rá cyklistika, kdy se načrtl popis trati závodu 
na papír a hotovo. Místo deseti spolupracov-
níků jich teď jezdí se mnou třicet až pětatři-
cet, všechno musí perfektně sedět a technika 
je doslova alfou a omegou cyklistického bytí 
!“
V.Š: „Bylo mi ctí, že jste si na mně našel 
čas. A čest vaší fenomenální kariéře , kterou 
nikdo a nic ze sportovní historie nevymaže !“

Dnes už se prý Roman Kreuziger na kolo 
dostane jen sporadicky. Ale šestnáct let v zá-
vodním sedle ho pasovalo do cyklistické 
dvorany slávy. Sportu, který si zamiloval, dal 
první poslední. Teď předává cenné zkušenos-
ti mladším. Je moc dobře, že u Kreuzigerů 
nepadlo jablko daleko od stromu!

Vladimír Šavrda

O vítězi tradiční ochutnávky pivních vzorků v Zahorčicích musel rozhodnout los
Zahorčice - Jako velmi zkušení znalci 

pivního sortimentu se při již 24.ročníku 
soutěže v degustaci chmelových ležáků 
na půdě zahorčického „Alcronu“ osvědčili 
Luboš Maštalíř a Tomáš Kuklík. Správně 
identifi kovali všech pět předložených vzorků 
(Budvar, Prazdroj, Lobkowitz, Krušovice 
a Pernštejn). „Krále“ přeboru musel tedy určit 
los. V tomto případě koukala paní štěstena 
přes rameno Luboši Maštalířovi a stříbro 
bral Tomáš Kuklík. Losování neminulo ani 
vyhlášení „bronzového pivaře“, když byly 
shodně rozpoznány tři pivní značky. Tady 
rozhodl osud ve prospěch Václava Karlíka. 

Dohromady tentokrát otestovalo chuťové 
buňky pětatřicet soutěžících, což byl standart-
ní a určitě velmi slušný počet. „Jednou se 
nás sešlo víc jak čtyřicet. To je prozatímní 
rekord,“ poznamenává František Brož, který 

od úvodního ročníku zastává roli hlavního 
pořadatele a moderátora. Samozřejmě ani 
on nezůstává stranou degustace jako takové 
a v účastnickém houfu si vede více než zdatně: 

„ L e t o s 
j s e m 
dobře po-
jmenoval 
tři ležáky. 
Na  t é to 
ú r o v n i 
nás „za-
kotvilo“, 

myslím, deset,“ zveřejňuje svůj osobní po-
sudek František Brož. Tenhle lidově- národní 
způsob volnočasové „kratochvíle“ mezi zdmi 
zahorčického „Alcronu“ většinou udržují 
v chodu místní občané, zbytek tvoří jejich 
příbuzní a rodáci.

Není nic překvapujícího na tom, že 
přeborníci kolektivní ochutnávky obdrželi 
klasicky ceny ve formě opět tekuté a opět 
typické pro české hospody a hospůdky. Dárk-
ová balení piv v plechu a ve skle nemohla ni-
koho zarmoutit. Navrch se pak ještě „rekové“ 
večera dočkali suvenýru „nepoživatelného“, 
a sice trička.

Večerní veselice s pivním folklórem 
nemůže postrádat ani hudební doprovod. Tady 
přichází ke slovu kytary a přidává se zpěv 
celého osazenstva „Alcronu“. Tak to bylo, 
je a bude! Taková „pěkná“ směsice přichází 
do Zahorčic jednou v  roce. Proto je třeba si 
ji považovat a dlouze se na ni těšit. V tom 
spočívá její kouzlo. Jinak pochopitelně sám 
„Alcron“ hezky žije po celý rok.

Vladimír Šavrda

Ochutnávka piv v Zahorčicích
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